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Het centrum van al deze bouwlocaties, waarbij 
veel groen zou verdwijnen voor nieuwbouw, 
was locatie één: het gebied van winkel-/
wijkcentrum Meijhorst, de Ontmoetings-
kerk, wooncentrum de Meiberg, de Willem 
Barentszschool en de groenstrook langs Al-
denhof. Op deze postzegel zou een nieuwe 
winkel-/wijk-/verstedelijking verrijzen. Ge-
zien de verkeersstromen en het parkeren een 
uiteindelijk onmogelijke opgave. Ook het 
plan om de Meiberg hiervoor te slopen ging 
niet door. Met de economische crisis stopte de 
voortgang abrupt. Alle papierwerk van Hart 
voor Dukenburg werd symbolisch door de 
Dukenburgse Riet Tiemensma, de allereerste 
Dukenburger van het jaar, namens alle Duken-
burgers in de hal van het stadhuis door de ver-
snipperaar gedaan. 

Horizon en Schakel
Helemaal stil stond het niet rond locatie één. 
Maar het werden allemaal eigen projecten. De 
artsenpraktijken van de Schakel namen zelf 
het initiatief en bouwden op de plek waarin 
bij die locatie één het gezondheidscentrum 
gepland was hun eigen Gezondheidscentrum 
Meijhorst. Alle activiteiten van het oude pand 
aan de 60e straat in Meijhorst verhuisden in-
clusief de naam de Schakel naar het nieuwe ge-
bouw aan de 10e straat. Ook de apotheek vond 
hier een nieuwe stek. Op de plek tussen de 10e, 
11e en 20e straat Meijhorst werd de voormalige 
school Willem Barentsz gesloopt. Het gebouw 
diende de laatste jaren als jongerencentrum. 
Hier bouwde een woningcorporatie het woon-
centrum de Horizon. 

Winkelcentrum onder druk
Ondertussen verslechterde het oude Winkel-
centrum Meijhorst. Het complex was niet 
meer van deze tijd. Het winkelaanbod nam af 
en alleen Albert Heijn bleef als trekker over. 
Het heeft even geduurd eer alle eigenaren de 
neuzen in dezelfde richting hadden gestoken, 
maar toen het zover was lukte het snel nieu-
we plannen te smeden. Er meldde zich zelfs 

een tweede grote supermarkt als serieuze ge-
gadigde. Er konden nieuwe plannen gemaakt 
worden…

Zo zal het worden
In juni 2018 werden de eerste schetsen van 
die plannen gepresenteerd. ‘Zo zal het wor-
den’, vertelde Nico de Boer. Als voormalig 
supermarkteigenaar in Meijhorst en nog steeds 
betrokken als voorzitter van de winkeliers-
vereniging was hij zich blijven inzetten voor 
vernieuwing. Door de bewoners werden de 
plannen goed ontvangen. Andere winkeliers 
in Dukenburg hadden hun twijfels en klaagden 
bij hogere instanties. Dit werd uitgepraat en 
november 2019 was er vreugde bij de overge-
bleven winkeliers. 
Dat ze nog, mede door corona, een zware tijd 
tegemoet gingen was op dat moment niet be-
kend. In het voorjaar van 2020 kon er einde-
lijk begonnen worden en werd als eerste het 
parkeerterrein tussen de Meiberg en het win-
kelcentrum onder handen genomen. Dit moest 
zo omdat op de plek van het grootste parkeer-
terrein de twee supermarkten gebouwd zouden 
worden. Uiteindelijk zijn er 45 parkeerplekken 
meer dan voorheen.

Winkelcentrum Meijhorst is klaar
De Dukenburgers die actief waren bij de 
bewonersplatforms en diegenen die de Du-
kenburgse platforms door de jaren heen 
gevolgd hebben, weten dat nieuwbouw van 
winkels in Meijhorst een project van de 
lange adem was. Vooral Bewonersplatform 
Meijhorst was hierbij direct betrokken. Een 
afvaardiging zat in 2005 al bij veelvuldig 
overleg over de toekomst van het winkelcen-
trum.

Toenmalig wethouder Paul Depla, nu burge-
meester in Breda, kwam met het plan Hart 
voor Dukenburg. Dat was tegelijk de start voor 
de grootste opstand in de geschiedenis van ons 
stadsdeel. Binnen de kortste tijd hadden be-
woners zich massaal georganiseerd. Er waren 
in deze plannen ruim dertig plekken gekozen 
om volgebouwd te worden. ‘Verstedelijking’ 
noemde de wethouder dat en noodzakelijk om 
de vergrijzing van Dukenburg tegen te gaan. 
Op zich zit daar een bron van waarheid in, 
maar de manier waarop. De ‘botte bijl’ waar-
mee de plannen gepresenteerd werden en het 
brengen van plannen zonder vooraf bewoners 
erbij te betrekken, zorgden voor vertraging en 
tenslotte afgelasten van veel bouwplannen. 

Juni 2018: de eerste plannen op tafel

Het oude Winkelcentrum Meijhorst in 2020

Aanleg nieuw parkeerterrein
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Activiteiten opening 
Winkelcentrum Meijhorst

Zondag 3 oktober van 12.00 tot 16.00 
uur. Alle winkels zijn geopend, ook de 
supermarkten Lidl en Albert Heijn. Er 
zijn diverse aanbiedingen, Er wordt een 
nieuw bord Winkelcentrum Meijhorst 
onthuld. Er zijn diverse kinderactivi-
teiten. Er is een springkussen (alleen 
bij droog weer). Suikerspin en popcorn 
zijn gratis. Een broodje Hamburger kost 
1 euro (op is op). Ook het wijkcentrum 
is geopend (zelfde tijd). Bindkracht10 
geeft daar een gratis kopje soep. Er is 
een foto-expositie over Park Staddijk. 
Een plukroute start rondom Winkelcen-
trum Meijhorst met symbolisch plan-
ten van bomen. Vanaf het plein tussen 
Lidl en wijkcentrum start het Ommetje 
Meijhorst. Er zijn nog diverse andere ac-
tiviteiten die dag. Kijk voor actuele in-
formatie op www.dedukenburger.nl.

De bouw
In de zomer van 2020 konden de Dukenbur-
gers meer zien toen de fundamenten en de 
vloer van de nieuwe Albert Heijn gelegd wer-
den. Eindelijk kon men ervaren hoe groot de 
twee supermarkten werden en hoe ze gesitu-
eerd werden tussen Wijkpark Meijhorst en het 
zwembad met wijkcentrum. In oktober van dat 
jaar werden de laatste 3½ ton zware hoofd-
balken van de nieuwe Lidl ingehesen. Het 
afbouwen kon beginnen. Tijdens deze werk-
zaamheden werd stukje voor stukje het oude 
winkelcentrum afgebroken. Na de ingebruik-
name van de nieuwe Albert Heijn in april 2021 
ging ook de oude supermarkt tegen de vlakte. 
Toen de laatste muren vielen, stonden er diver-
se oud-medewerkers en vele klanten te kijken. 
Daar gingen heel veel herinneringen mee met 
de slopershamer. In juni werd de Lidl als twee-
de supermarkt in gebruik genomen en kon met 
de afwerking van het hele terrein en de wegen 
rondom begonnen worden.

Feestelijke opening
Na al die jaren is het eindelijk zover dat met 
een feestelijk tintje het Winkelcentrum Meij-
horst geopend kan worden. Op zondag 3 ok-
tober gaat dit tussen de winkels en het wijk-

centrum gebeuren. Alle winkels zijn open 
en zullen zich presenteren, tegelijk staan er 
kraampjes van Dukenburgse organisaties en 
instellingen en zijn er attracties voor kinderen. 

Tekst en foto’s: Peter Saras
Foto winkelcentrum in 2020: Sonja Becks

Aanleg winkelvloer Albert Heijn

Boven: 7 april 2021, een dag voor de opening van Albert Heijn. Onder: 23 juni 2021, opening Lidl

Let op: voortaan parkeerschijf gebruiken!
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Als een unieke betongeprinte brug in Du-
kenburg digitaal geopend kan worden – 8 
september gebeurde dit – nou, dan kan de 
redactie ongehinderd een compleet e-mail-
-interview houden. De geadresseerde is de 
eerste winkelier ooit in Winkelcentrum 
Meijhorst. Waar onlangs een mega-meta-
morfose plaatsvond.

Via e-mail werden dus vragen verstuurd naar 
de ‘Eerste winkelier Meijhorst’: John de 
Kluijs. De antwoorden gaven een mooi beeld 
van bloemist(erij)en De Kluijs door de jaren 
heen. Te beginnen bij de Meijhorstzaak. John: 
‘Winkelcentrum Meijhorst werd in 1971 ge-
opend. Van de bouw zijn zeker nog foto’s. 
Om precies te zijn, waren de eerste winkels: 
de C1000 van de heer Van Westreenen, daar-
naast de wolwinkel Pandora, weer daarnaast 
bloemsierkunst Dukenburg van De Kluijs, 
vervolgens foto Roos, daarnaast reisburo At-
las, drogisterij Nissen en de Raiffeisenbank, 
later de Boerenleenbank. Tegenover De Kluijs 
zat automatiek Groenen met daarnaast een Pal-
the-stomerij, vervolgens Janssen schoenen en 
Maters groenten en fruit met daarnaast Iris Op-
tiek. Dan een leeg pand, waarvan ik me weinig 
herinner wat er in zat of kwam. Als laatste van 
het rijtje China Garden. Ik heb Dukenburg lang 
kunnen volgen door mijn verleden in het win-
kelgebeuren. Een prachtige wijk, maar ik had 
op den duur wel last van een afbrokkeling van 
de fijne leefbaarheid. Leuk om te vermelden 
is dat ik, na mijn jeugdjaren, op mijn 25ste in 
Neerbosch-Oost ben gaan wonen, maar sinds 
twee jaar Dukenburger ben. Wel een grensge-
val, want ik woon net aan de andere kant van 
de spoorlijn en station Dukenburg.’

Grootwinkelcentrum Zwanenveld
‘In 1976 werd Grootwinkelcentrum Duken-
burg geopend, waar ik met twee broers ook 
een bloemenwinkel begon. We hadden inge-
calculeerd dat de omzet in Winkelcentrum 
Meijhorst daardoor zou teruglopen, wat ook 
geschiedde. Het pand werd via makelaar Strij-
bosch Thunnissen te koop aangeboden’, aldus 
John. Na de overname werd hier de bloemen-
winkel voortgezet onder de naam Veronica, 
totdat er een achteringang naar het winkel-
centrum werd gerealiseerd. Winkelcentrum 
Meijhorst was van meet af aan overdekt. Het 
grootwinkelcentrum in Zwanenveld onderging 
deze verbetering vele jaren later.

Familie De Kluijs 
‘De bloemenwinkel bekend onder de naam De 
Kluijs was dat al in vroeger jaren, voor mijn 

geboorte dus. Ik ben inderdaad een geboren 
Nijmegenaar. Ik word volgend jaar 75, daar-
bij ook 50 jaar getrouwd. Onze naam is ook 
De Kluijs, een bekende bloemenfamilie uit de 
wijk Sint Anna aan de Sint Annastraat, met 
een tak in Tilburg. Tegenover Heijendaal, nu 
bekend als Radbouduniversiteit, stond (staat 
nog, maar geen bloemetje meer te vinden) een 
ronde bloemenwinkel die gebouwd is in 1935 
door Charles Estourgie, die ook verantwoor-
delijk was voor de bouw van het Kasteeltje 
oftewel huize Heijendaal in opdracht van de 
margarinefabrieken Jurgens uit Oss. (De beel-
den in de tuin voor het Kasteeltje tonen jonge 
dochters van de fabrikant met een pakje boter 
in de hand - red.) Beide panden zijn rijksmo-
numenten. Een straat in Nijmegen-Oost is naar 
Estourgie vernoemd. Achter de bloemenwin-
kel lag ook nog een plantenkwekerij, ooit door 
mijn overgrootvader begonnen, met vele plan-
tenkassen en drie grote schoorstenen bij drie 
grote ketelhuizen. Een grote familie waren we 
niet echt, maar in drie woningen links van die 
winkel en één rechts daarvan woonden wel bij 
elkaar op een rij diverse families De Kluijs. Er 
is ook nog een familie De Kluis, met ui, maar 
dat staat er los van. Alhoewel Piet de Kluis, die 
ik ook goed kende, in zijn jeugdjaren een doel-
puntenmachine was bij Quick Nijmegen, die 
toen nog voetbalde aan de Hazenkampseweg.  

En verder
‘Ik heb geen favoriete bloem, maar wel een 
favoriete groep planten, namelijk bromeli-
asoorten, die gekweekt werden in de eerder 

genoemde kwekerij aan de Sint Annastraat 
en veel geëxporteerd werden naar Duitsland. 
Ook naar de veiling in Aalsmeer en de toen 
nog bestaande veiling VV’70 in Bemmel. Tja, 
wat heb ik nog meer te vermelden. Mijn hob-
by’s misschien? Al jaren ben ik carnavalist en 
zelfs twaalf jaar voorzitter geweest van carna-
valsvereniging Kiek ze Kieke, bekend van de 
Hostent op Plein 1944 en het carnavals Schla-
gerfestival. Gezien de leeftijd vier ik met mijn 
vrouw nu wat gematigd carnaval. Ooit heb 
ik zelf een website met veel foto’s gebouwd, 
die niet meer bestaat, met de naam www.nij-
megencity.nl. De domeinnaam is nog in mijn 
bezit. Misschien ga ik wel weer daarmee op 
internet. Momenteel ben ik actief op Facebook 
bij de pagina Nijmegen toen en nu. Zelf heb ik 
ook de Facebookpagina Nijmegen City, waar 
ik even weinig mee doe. Ik heb hobby’s, maar 
te veel is soms niet bij te benen. Hoewel, als 
hobbyfotograaf, met de nadruk op hobby, wan-
del ik door alle wijken van Nijmegen en soms 
de meest gekke plaatsen die ik ook niet kende. 
Maak daar veel foto’s, gooi de slechte weg en 
bewaar de rest in een inmiddels uitpuilend be-
stand. Dan valt het mij op dat Dukenburg be-
paald onderhoud mist dat andere wijken wel 
hebben. Gelukkig is er wat verbetering, maar 
mijns inziens nog veel te weinig. Als ik zie wat 
er allemaal mogelijk is in Nijmegen-Noord en 
het Waalfront in het Waterkwartier, dan zijn 
de euro’s daar belangrijker dan aan deze kant.’ 
 
Tekst: John de Kluijs. Redactie: Hette Morriën
Foto: Jan Cloosterman, Nijmeegs Dagblad

Bloemrijk e-mail-interview met John de Kluijs 

Winkelcentrum Meijhorst in 1974
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Renée Rokers tipte de Dukenburger over 
haar bijzondere hobby. Daar wilde de re-
dactie meer over weten en trok naar het 
Creatief Centrum Nijmegen-Zuid in Tol-
huis.

Renée werkt al enkele jaren in dat centrum 
als gastvrouw in de kantine en een avond 
per week als begeleider van de cursisten met 
speksteen. Tevens verzorgt ze daar de nieuws-
brieven, Facebook en de persberichten. Toen 
corona in ons leven kwam, ging ook het cen-
trum dicht. Toevallig kwam Renée toen op Fa-
cebook informatie tegen over Kei tof en Happy 
Stones. Dat leek haar wel wat. (Volgens haar is 
het oorspronkelijk uit Duitsland komen over-
waaien.)

Waarom zo leuk? 
Allerlei vormen van stenen worden beschil-
derd met acrylverfstiften in mooie kleuren. 
Bijna alle stenen worden gewoon buiten op 
straat, het trottoir of in de struiken gevonden. 
Soms koopt Renée ook stenen in een tuincen-
trum. Deze zijn gladder en hebben dan iets 
meer mogelijkheden. Bij elke steen denkt 
Renée over een onderwerp, maar soms geven 
vormen van een steen ook al het motief. De re-
dactie zag bijvoorbeeld stenen in de vorm van 
een voet waarop dan teentjes worden geschil-
derd. Of een vorm van een eendenbek waarop 
Donald Duck werd aangebracht.

De stenen worden na beschildering niet echt 
verstopt maar ergens op een zichtbare plek 
gelegd, bijvoorbeeld op een hek of in een 
boomholte. Dan hoopt Renée op een glimlach 
bij de vinder. Die kan de steen dan houden of 
verplaatsen. Bij stenen met voldoende groot-

te staat dat er ook op. En vermeldt Renée te-
vens ‘RR’ met een hartje en met ‘delen=lief’. 
De plekken beperken zich niet tot Lindenholt, 
maar overal waar Renée al dan niet toevallig 
wandelt of op een andere manier komt. 

Verdere informatie 
Op Tiktok heeft Renée reeds 22.000 volgers. 
Haar naam daar is @reneetje1979. Een filmpje 
over één van de stenen bleek 1,6 miljoen keer 
bekeken te zijn. En via via kwam een steen 
zelfs in Gambia terecht.

Tekst: Peter van Kraaij
Foto’s: Arthur de Jonge

Wat zijn die happy stones toch?

Renée Rokers

Vrijheidsbeeld
Bij de quizvraag Waar staat het vrijheids-
beeld? telt als goed antwoord alleen: in 
New York. Maar er zijn veel meer beelden 
van vrijheid. In het kader van de vredes-
week hebben mensen in woorden of schil-
derijen hun beelden van vrede en vrijheid 
vastgelegd. Als je die bekijkt, is vrijheid niet 
een plechtig beeld met een triomfantelijk 
opgeheven fakkel maar juist heel klein en 
dichtbij. Mensen vinden vrijheid in het le-
zen van een boek, zitten op een bankje in 
de zon (als er zon is) of in het ontvluchten 
van werkdruk in de natuur. Iemand schreef: 

Hoe voelt vrijheid 

Zijn zonder masker, leven zonder schaam-
te. Liefhebben. 
Op weg zijn naar eenheid, die verscholen 
ligt 
onder alle spinnenwebben van willen en 
hebben, van moeten en wegduwen. 
Vrijheid voelt goed 
Vrijheid voelt 
Vrijheid

Voor mij is het vrijheidsbeeld de mensen 
die zitten op de betonnen bloembakken bij 
Winkelcentrum Meijhorst. De hele dag door 
zitten er mensen in groepjes van wisselen-
de samenstellingen. Ondanks de vele ste-
nen is het er echt gezelliger op geworden. 
‘Kom, dan gaan we even zitten.’ Het nodigt 
uit om ook een praatje te beginnen met wie 
je nog niet kent. Ik heb al heel wat mensen 
met elkaar zien zitten praten. Een prachtig 
vrijheidsbeeld!

Alleen dat hoge onkruid … hebben we 
geen mooiere achtergrond? Gelukkig dicht-
te iemand:

Onkruid in een perk
Zo vrij groeien wil ik ook
En het vergaat niet.

Ik hoop op een Dukenburgse bloemplant-
dag: dat we in alle bloembakken bloemen 
planten, net zo veelkleurig als de mensen 
die op de rand zitten!

Joska van der Meer
(Foto: Ann van Rijn) 
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Na lange maanden van ongekende stilstand 
komt er langzaamaan nieuw leven in de 
brouwerij. De Projectgroep Elkaar Ont-
moeten heeft het daarom aangedurfd ook 
dit jaar weer het initiatief te nemen om van 
donderdag 30 september tot en met donder-
dag 7 oktober de Week van de Ontmoeting 
te organiseren. Landelijk wordt tijdens 
deze week aandacht geschonken aan een-
zaamheid en het leggen van contacten.

In samenwerking met diverse organisaties en 
gebruikmakend van al bestaande periodieke 
activiteiten is er gedurende de week dagelijks 
de mogelijkheid om elkaar te treffen. 
Wilt u een bepaalde activiteit bezoeken, neem 
dan iemand mee. U kent vast wel mensen die 
behoefte hebben aan meer contact, vaak alleen 
thuis zitten of die het leuk zouden vinden om 
een keer samen met iemand anders ‘iets’ te 
doen. We noemen het niet voor niets Week van 
de Ontmoeting. Wees er van overtuigd dat u op 
de diverse locaties gastvrij wordt ontvangen. 
Vaak is er gratis koffie, thee, soep et cetera. En 
hier en daar zelfs een verrassende lunch.
Kortom, er is deze week een gevarieerd pro-
gramma met voor elk wat wils. Natuurlijk 
wordt er rekening gehouden met de op dat mo-
ment geldende RIVM-adviezen.
Actuele informatie over het programma is te 
vinden op de website van de Dukenburger. 
Ook via een aantal wijkgebonden Facebook-
pagina’s worden eventuele wijzigingen en 
aanvullingen in het programma gepubliceerd.

30/9: Huis van Weezenhof
Het huis, bij het winkelcentrum Weezenhof, is 
van dinsdag tot en met vrijdag tussen 10.00 en 
13.00 uur geopend. Elke dag dus de mogelijk-
heid om daar andere mensen te ontmoeten. U 
bent van harte welkom.

1/10: Soep met je buren bij Vincentius
Al een aantal maanden zorgt de Vincentiusver-
eniging in haar vestiging aan Meijhorst 14-00 
op elke vrijdag voor koffie en soep. Eenieder 
die behoefte heeft aan een praatje is van harte 
welkom voor koffie/thee vanaf 11.00 uur. Om 
12.00 uur is er soep. Het is vrije in- en uitloop. 
Er wordt ook regelmatig iets creatiefs gedaan. 
Tijdens de Week van de Ontmoeting bent u 
van harte welkom op vrijdag 1 oktober.

2/10: Puzzel(s) ruilen?!
Bent u een echte legpuzzelaar? Gaat u graag 
een nieuwe uitdaging aan? Wat doet u als u uw 
puzzel al één keer of vaker hebt gelegd? Hebt u 
wel eens aan ruilen gedacht? Dat kan elke eer-
ste zaterdag van de maand van 14.00 tot 16.00 
uur in de BuurtHuisKamer Tolhuis 44-50. Ook 
zaterdag 2 oktober bent u weer welkom.

3/10: Opening Winkelcentrum Meijhorst
In het hart van de Meijhorst is op zondag 3 
oktober van 12.00-16.00 uur een mini ‘Dit 
is… Dukenburg’ gepland om ontmoetingsmo-

menten en -activiteiten te presenteren. Tegelijk 
wordt met deze feestelijke activiteiten stilge-
staan bij de opening van het vernieuwde win-
kelcentrum. (Zie uitvoerige info op bladzijden 
4 en 5 in deze Dukenburger.)

3/10: DagOmmetje met gidsen
De N8Ommetjes in overig Nijmegen vinden 
plaats in de vroege avonduren van zaterdag 
2 oktober. De organisatoren van N8Ommetje 
Dukenburg liften dit jaar liever mee met de 
activiteiten van zondag 3 oktober met een om-
metje in de naaste omgeving van Wijkcentrum 
Dukenburg in Meijhorst. Iedereen kan gratis 
meedoen, wel op eigen risico. De route van 
een uur kan op twee punten worden ingekort 
voor kinderen of onervaren lopers. Verzame-
len om 13.00 uur bij het eerste kunstwerk in de 
openlucht tussen Stadswinkel en Lidl.

4/10: Start inrichting plukroute Nijmegen
Al geruime tijd wordt er gewerkt aan de tot-
standkoming van een plukroute in Dukenburg. 
Op maandag 4 oktober is het dan zover dat er 
gestart wordt. Bij het amfitheater bij de basis-
school de Meiboom in Meijhorst wordt om 
11.00 uur begonnen met de eerste aanplant. U 
bent van harte welkom om mee te helpen. Ter 
plaatse wordt nadere toelichting op de pluk-
route gegeven.

4/10: Kom erbij!
Kent u dat nog? Weet u dat nog? Met elkaar 
in gesprek naar aanleiding van een voorwerp 
of een foto van vroeger. Hebt u nog iets liggen 
waarover u wilt vertellen? Of wilt u weten of 
anderen een voorwerp van u herkennen? Neem 
het mee. U bent van harte welkom. Kom erbij. 
Maandag 4 oktober van 14.00 tot 16.00 in de 
BuurtHuisKamer Tolhuis.

5/10: Soep in het wijkcentrum
Stip organiseert elke dinsdag in Wijkcentrum 
Dukenburg een ontmoetingsmoment. Om 
12.30 uur is eenieder welkom om onder het 

Week van de Ontmoeting
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genot van een heerlijke kop soep gezellig met 
elkaar te kletsen. Ook dinsdag 5 oktober bent 
u dus om 12.30 uur uitgenodigd. Wilt u mee 
eten meld dit dan aan. Mail naar dukenburg@
stipnijmegen.nl of app naar 06 82 58 92 10. 
Kosten: 50 cent.

5/10: 50 kopjes koffie
De afgelopen jaren is er in samenwerking met 
woningbouwcorporaties een aantal keren een 
actie 50 kopjes koffie georganiseerd. Vanwege 
corona is dit even niet aan de orde geweest. De 
Werkgroep Elkaar Ontmoeten wil dit nu weer 
oppakken. We starten deze dinsdag in samen-
werking met Talis en Bindkracht10 rondom 
de hoogbouw in Meijhorst. Bewoners worden 
die middag persoonlijk uitgenodigd om samen 
met andere medebewoners/buren beneden in 
tenten koffie te komen drinken. Deze middag 
komt in het kader van het project Cultuurca-
deau als extra verrassing verhalenverteller, 
zanger, gitarist Ronald Naar. De koffie is er 
vanaf 15.00 uur. Ronald treedt op vanaf 16.00 
uur. Hij zal op een aanstekelijke manier ieder-
een mee weten te krijgen tijdens zijn optreden.

Datum Activiteit Waar Tijdstip
do 30 sept Huis van Weezenhof bij Winkelcentrum Weezenhof di t/m vr van 10 tot 13 uur

vr 1 okt Soep met je buren! Vincentius Meijhorst 14-00 11 uur koffie, 12 uur soep
za 2 okt Puzzel(s) ruilen?! BuurtHuisKamer Tolhuis 44-50 14 tot 16 uur
zo 3 okt Opening nieuw winkelcentrum Winkelcentrum Meijhorst 12 tot 16 uur
zo 3 okt DagOmmetje Start tussen Lidl en wijkcentrum de Meijhorst 13 tot 14 uur
ma 4 okt Start inrichten Pluktuin Nijmegen bij basisschool de Meiboom in Meijhorst / Amfiplaza vanaf 11 uur
ma 4 okt Kom erbij! BuurtHuisKamer Tolhuis 44-50 14 tot 16 uur
di 5 okt Soep in wijkcentrum Wijkcentrum Dukenburg in Meijhorst 12.30 tot 13.30 uur
di 5 okt 50 kopjes koffie Flats Meijhorst (tent gazon) 15 tot 18 uur
wo 6 okt De Aanloop Ontmoetingskerk Meijhorst 10 tot 11.30 uur
do 7 okt Bingo met lunch Vincentius Meijhorst 14-00 11 tot 14 uur
do 7 okt Hé,  praat en luister je mee? Zwanenveld, omgeving de Vlechting 11 tot 14 uur

6/10: De Aanloop
In de Ontmoetingskerk in Meijhorst wordt 
iedere woensdag van 10.00 tot 11.30 uur kof-
fie en thee geschonken. (En zodra de 1½ me-
ter afstand niet meer geldt, ook op de vrijdag 
van 10.00 tot 11.30 uur.) Eenieder is altijd van 
harte welkom bij de Aanloop voor een praat-
je en een bakkie leut, dus uiteraard ook deze 
woensdag.

6/10: Bingo met lunch
De Vincentiusvereniging organiseert deze 
donderdag een bingo. Ter afwisseling van 
de diverse spelrondes wordt een eenvoudige 
lunch geserveerd.

7/10: Hé, praat en luister je mee?
Op donderdag 7 oktober organiseert Bind-
kracht10, min of meer als afsluiting van de 
Week van de Ontmoeting, in de omgeving van 
de Vlechting in Zwanenveld een gezellig sa-
menzijn. Ook hier is eenieder welkom. Bind-
kracht10 heeft de bijeenkomst als titel Hé, 
praat en luister je mee? meegegeven. U bent 
welkom.

November
Begin november staat op de rol: De Klaas-
markt van de Ontmoetingskerk en in de late 
herfst het gemeentelijke plan om ‘Nijmegen 
weer samen’ te brengen.

December
Tot eind december kan in het Atrium van 
Wijkcentrum Dukenburg, Meijhorst 70.39 de 
wisselende foto-expositie ter gelegenheid van 
45 jaar stadspark Staddijk bewonderd worden. 
In het Atrium staat ook de vitrine met memora-
bilia uit Huize Duckenburg én er kunnen door-
lopend boeken in alle maten en soorten geruild 
worden.

Tekst: Harm Jan van der Veen en Hette Morriën
Foto’s (uit 2020): Jacqueline van den Boom
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In een artikelenreeks volgt de Dukenburger 
verschillende grote onderhoudsprojecten in 
ons stadsdeel. Projecten waarbij onderhoud 
en ontwikkeling naar gasloos wonen geza-
menlijk worden opgepakt. In het voorjaar 
was de aandacht gericht op Vijverhorst. 
Nu op groot onderhoud in Aldenhof en 
Meijhorst, verzorgd door Talis en Qua-
drant.

We moeten onze huizen beter isoleren is een 
uitgangspunt in de voorbereiding naar gasloos 
wonen. In Aldenhof en in Meijhorst neemt wo-
ningcorporatie Talis dit uitgangspunt in onder-
houdswerkzaamheden altijd mee. Dit gaat niet 
zonder overlast voor bewoners. In dit artikel 
komen Ron van de Molengraft, manager Vast-
goed van Talis, en Ellen Mollen, projectmana-
ger sociaal van Quadrant, aan het woord. Al-
lereerst bevat dit artikel een reactie op klach-
ten in de Dukenburger nummer 5 over overlast 
voor bewoners in Aldenhof. Daarnaast een 
antwoord op een artikel in Dukenburg in Stuk-
jes in nummer 6 over onzekerheid over de 
plannen voor de maisonnettes in Meijhorst. 
Ook beantwoorden zij vragen die de redactie 
van de Dukenburger de laatste maanden is te-
gengekomen. We hebben eerst gekozen voor 
schriftelijke vragen en antwoorden. Om op die 
manier zo helder mogelijk te krijgen waarover 
het gaat. In latere artikelen zullen bewoners en 
medewerkers van Talis ‘live’ aan het woord 
komen.

Ontruimen zolders in Aldenhof 
Allereerst: graag een reactie van Ron van de 
Molengraft op het interview met Theo Sanders 
(Aldenhof) over het afbreken van zijn model-
baan.
‘We zijn dit jaar begonnen aan het groot onder-
houd van 153 woningen in Aldenhof’, schrijft 
Ron. ‘Naast onderhoudswerkzaamheden die 
nodig zijn, zoals schilderen en het verbete-
ren van voegwerk, isoleren we de woningen 
ook goed. Het energielabel gaat van C naar A. 
Dat betekent voor bewoners niet alleen meer 
comfort, maar ook een mogelijke besparing 
op de energierekening. We voeren de werk-
zaamheden uit zonder huurverhoging. Voor de 
isolerende werkzaamheden hebben we vooraf 
akkoord gevraagd aan de bewoners. Ruim 70 

procent gaf hiervoor akkoord. Helaas zorgt on-
derhoud altijd voor overlast.’

‘In Aldenhof kunnen we de isolerende werk-
zaamheden aan het dak alleen van binnenuit 
uitvoeren. Reden hiervoor is dat we anders een 
verschil krijgen met de daken bij de koopwo-
ningen én dat was gezien deze type woningen 
niet de beste oplossing. Om te voorkomen dat 
spullen beschadigen en omdat we onze mate-
rialen kwijt moeten, moet de zolder leeg. In 
overleg kan eventueel een zware kast bijvoor-
beeld wel blijven staan.’

‘We begrijpen dat het leeghalen van de zolders 
veel werk voor de bewoners is. Voor de heer 
Sanders betekende dit dat hij zijn modelbaan 
moest afbreken. Nadat we het artikel hebben 
gelezen, heeft onze wijkadviseur samen met 
de bewonersbegeleider van Quadrant een af-
spraak gemaakt met de heer en mevrouw San-
ders. We hebben geluisterd naar hun verhaal 
en begrepen dat de communicatie over de 

planning niet goed is gegaan. We vinden het 
heel vervelend dat de heer Sanders zijn mo-
delbaan zo snel heeft afgebroken. We hadden 
beter over de planning moeten communiceren. 
Een belangrijk leerpunt voor onze komende 
projecten.’

Klachten van woningeigenaren 
betrokken bij het groot onderhoud
Bijtijds informeren?
‘Omdat de koopwoningen direct naast onze 
huurwoningen staan, hebben we deze bewo-
ners benaderd om mee te doen met de werk-
zaamheden. Van hen hoorden we dat ze eerder 
bij het project betrokken hadden willen zijn. 
Dit nemen we mee in nieuwe projecten, zoals 
bij het groot onderhoud in Meijhorst.’

‘Tijdens de werkzaamheden ontkomen we er 
helaas niet aan dat we aan naastgelegen koop-
woningen komen (denk aan de dakgoot, stei-
ger in de tuin, aansluiting dakpannen van de 
huurwoning op de koopwoning). Dit vraagt 
veel afstemming met de eigenaren. We begrij-
pen dat het daarom belangrijk is om de eigena-
ren beter te informeren.’

‘We merken dat er zorgen zijn of, en zo ja hoe, 
onze werkzaamheden gevolgen hebben voor 
de koopwoningen. We hebben vooraf dakspe-
cialisten ingehuurd om ons te adviseren over 
hoe wij de daken het beste kunnen isoleren. 
Hierbij is ook rekening gehouden met deze 
naastgelegen koopwoningen. We werken al-
leen met erkende bedrijven en vakmensen en 
passen beproefde methodes toe.’

Aanspreekpunten
bewonerscommunicatie
Hoe verloopt de communicatie met alle bewo-
ners?
‘We weten dat de werkzaamheden intensief 
zijn voor bewoners. Helaas kunnen we het 
werk niet uitvoeren zonder overlast’, aldus El-
len Mollen van Quadrant. Aannemer Quadrant 
is een vaste samenwerkingspartner van Talis. 
‘We trekken echt samen op bij het onderhoud. 
Tijdens projecten zorgt Quadrant ook voor de 
bewonerscommunicatie. Quadrant is dagelijks 
in de wijk aanwezig. We hebben een wekelijks 
spreekuur in onze projectwoning. Bewoners 
weten onze bewonersbegeleider en voorman 

NIEUWE ENERGIE

Woningcorporatie Talis aan het woord over onderhoudsprojecten in Aldenhof en Meijhorst

Dukenburg renoveert. Mooi! 
Maar ingrijpend voor wijkbewoners

Geïsoleerde zolder

Nieuwe pannen worden het dak opgehesen
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van Quadrant goed te vinden. Daarnaast zijn 
ook de wijkbeheerder Albert Leerentveld en 
technisch beheerder Richard Waltman van 
Talis betrokken bij de werkzaamheden. Gaan 
zaken niet goed of zijn er vragen aan Talis, 
neem dan contact met hen op. Zij gaan hier-
over graag met bewoners in gesprek.’ 

Bewoners worden ook vooraf geïnformeerd 
over de werkzaamheden door Talis: ‘Woning-
verbeteringen, zoals isoleren, voeren we uit als 
minimaal 70 procent van de bewoners akkoord 
is.’

Opruimdagen/verder contact
‘Voorafgaand aan de werkzaamheden orga-
niseren we regelmatig opruimdagen. Mensen 
kunnen dan zonder kosten hun afval en grof 
vuil brengen naar containers in de wijk. We 
ondersteunen hier ook bij. Twee weken voor 
de start krijgen bewoners een dagplanning. Als 
er wijzigingen zijn, laten we dit weten. Ook 
gaan we een paar dagen voordat we starten 
nog even langs bij bewoners: hebben zij alle 
voorbereidingen getroffen, is alles duidelijk?’

Ron van de Molengraft: 
‘We moeten beter communiceren 

over de planning’

Nadat de panlatten zijn vernieuwd komen de pannen erop

Geleerd
‘We hebben van dit project geleerd dat we 
beter moeten communiceren over de plan-
ning. Hierin moeten we heel duidelijk zijn en 
we moeten alle bewoners beter meenemen in 
de communicatie over het project. Dit gaan 
we in de toekomst beter doen door duidelijke 
brieven te sturen als de planning wijzigt, per-
soonlijk contact te onderhouden en regelmatig 
nieuwsbrieven te versturen naar bewoners. Het 
is belangrijk dat zij goed weten wat ze kunnen 
verwachten.’

Energiezuiniger en comfortabeler
Wat loopt goed? Waar zijn jullie tevreden 
over?
Beiden: ‘We verbeteren de woningen, waar-
door ze energiezuiniger en comfortabeler 
worden. Ze gaan gemiddeld van energielabel 
C naar A. Dit gaan bewoners merken in hun 
energielasten. Dit draagt bij aan de betaalbaar-
heid van wonen. Wij rekenen voor deze wo-
ningverbetering geen huurverhoging door.’

‘We horen gelukkig ook veel positieve reac-
ties van bewoners over de uitvoering van het 
werk. We zorgen dat het werk netjes uitge-
voerd wordt en dat de zolders netjes worden 
afgetimmerd. De werkzaamheden leiden tot 
een kwaliteitsverbetering van de woning.’

Verbetering leefbaarheid 
‘We zien ook dat opruimdagen goed benut 
worden. Niet alleen kunnen mensen hun spul-
len gratis brengen, we zien ook dat het wat 
doet met de leefbaarheid. Er ontstaan mooie 

contacten tijdens deze opruimdagen. Zowel 
tussen buurtbewoners onderling, maar ook 
tussen bewoners en medewerkers van Talis 
en Quadrant. Daarnaast nodigen we bij deze 
dagen de Kringloop Dunkes Woondiensten uit. 
Zij halen de spulletjes op die voor een ander 
nog goed bruikbaar zijn. Daarnaast zien we 
dat de werkzaamheden soepeler lopen dan in 
het begin. Waar we in het begin de planning 
iets hebben moeten bijstellen, verloopt dit nu 
goed. Dit horen we ook terug van bewoners. 
Ook over de communicatie tijdens de werk-
zaamheden horen we positieve reacties. Uiter-
aard gaat er nog steeds wel eens wat mis en 
blijft er overlast voor de bewoners’, aldus Ron 
en Ellen.

Planning en levering van materialen
Volgens Ellen Mollen zijn leveringen geen 
probleem: ‘Het isolatiemateriaal hebben we 
allemaal vooraf tijdig kunnen inkopen. We 
zagen vooraf dat levertijden langer werden, 
daarom is dit tijdig ingekocht. Inmiddels zijn 
75 woningen klaar. We verwachten dat de 
werkzaamheden aan de overige woningen in 
begin 2022 klaar zijn.’ 

‘Die drie weken vertraging die we hebben op-
gelopen hebben te maken met de afstemming 
tussen de verschillende disciplines en door 
weersinvloeden. We hebben wat langer de tijd 
ervoor genomen om het werk zo goed moge-
lijk uit te voeren en de overlast voor bewoners 
zoveel mogelijk te beperken.’

Renovatie Meijhorst: worden de maisonnettes 
meegenomen?
‘De maisonnettes zijn geen onderdeel van deze 
werkzaamheden. Wij lichten de situatie van de 
maisonnettes graag een keer toe in een volgen-
de Dukenburger.’

Vervolg
De redactie gaat er vanuit dat zeker nog re-
acties zullen binnenkomen. Daarom zullen 
voortgang/eventuele knelpunten/klachten van 
bewoners opnieuw in komende nummers wor-
den besproken. Uiteraard weer met wederhoor 
van Talis en Quadrant.

Contactpersoon Talis in de wijk
Albert Leerentveld: telefoon: 06 49 83 41 10,
e-mail: albert.leerentveld@talis.nl.
 
Tekst/redactie: Toon Kerssemakers
Tekst Talis: Ron van de Molengraft
Tekst Quadrant: Ellen Mollen
Foto’s: Peter Saras
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Begin augustus kwamen weggebruikers op 
de Oversteek ze al tegen: de transporten 
van de Nijmeegse Stadsnomaden van Nij-
megen-Oosterhout naar Dukenburg. Met 
zwoegende tractoren de brug op om de 
woonverblijven, materiaal- en keukenwa-
gens enzovoort naar de Streekweg te bren-
gen. Ongeveer daar waar vroeger de prak-
tijklokalen van het Maas en Waalcollege 
stonden, is nu hun nieuwe kampement. 

De woonverblijven van de dertien bewoners 
bestaan uit voormalige schaftketen, omge-
bouwde bedrijfsbussen, caravans en vracht-
wagens. Maar midden op het terrein staat een 
heuse Yurt, wat je uitspreekt als joert: een no-
madentent die veel in gebruik is in de steppe-
gebieden van Centraal-Azië. Eigenaar van de 
Yurt is Tijn. Hij heeft deze nomadentent nu 
een paar maanden in zijn bezit. ‘Het opbouwen 
was nog wel een dingetje’, vertelt Tijn. ‘Ik wil-
de bij een vlakke en iets opgehoogde plek, met 
het maken van dit “terras” hadden we ons toch 
iets verrekend. En met de eerste opbouwpo-
ging was het te klein en viel het doek erbuiten. 
De tweede poging lukte beter, weliswaar met 
de hulp van kennissen.’

Groene aanplant
Nog voor de verhuizing zijn er op het terrein 
honderden planten verwerkt en werden er ha-
gen geconstrueerd van takken die onder andere 
de afscheiding naar het rustgedeelte achterop 
het terrein afbakenen. Met natuurverenigingen 
is afgesproken dat er een afscheiding gemaakt 
werd met het naastgelegen groen- en natuurge-
bied. De aarden wal die hiervoor opgeworpen 
was, bleek echter bij de hevige regenval een 

te grote barrière te zijn. En omdat het bij de 
woonvertrekken aan die kant van het terrein 
schuin afloopt, kreeg men daar natte voeten. 
Er is nu een doorgang door de aarden wal ge-
maakt waar afvoerbuizen in gelegd zijn. Er 
zijn nog meer plekken waar het water voor 
overlast zorgt. ‘Omdat het water niet voldoen-
de snel wegzakt, zijn de ondergrondse reser-
voirs al ingedrukt. Dit vraagt weer om actie en 
nieuwe ideeën’, legt Max uit als we het over de 
waterproblemen hebben. 

Duurzaamheid
Veel moet er nog aangelegd worden. Zo was 
men in de eerste weken druk bezig met het 
rioolzuiveringssysteem. De grijswatercyclus 
waarbij ‘vloeistoffen’, vuilwater uit de keuken 

en van de urinoirs wordt gezuiverd. De filte-
ring met bacteriën loopt via grote 1000 liter 
containers met schelpengrit, granulaat en riet. 
Vet en bezinksel worden opgevangen in grote 
ingegraven tanks. 
Stroom krijgt men via zonnepanelen. Hierdoor 
hebben de bewoners een geheel zelfvoorzie-
nend stroomnet op het terrein. Alleen water 
wordt afgetakt van het gemeentelijk waterlei-
dingnet. ‘Schoner water dan in Nederland is 
er niet’, legde Tim uit tijdens een eerste korte 
rondleiding. ‘We zijn in Dukenburg gastvrij 
ontvangen. Mensen benaderen ons hier heel 
positief. We denken dat er veel dingen samen 
met bewoners kunnen gebeuren.’

Activiteiten
Op hun website lezen we: ‘Bij de Stadsnoma-
den is er plek voor ontwikkeling, ontmoeting 
en ontspanning. De activiteiten hebben een 
grote verscheidenheid qua thema en opzet.’ 
Tim vertelde dat de eerste Dukenburgse scho-
len al waren komen kijken. Net als in het verle-
den hopen de Stadsnomaden weer workshops 
en exposities te kunnen organiseren. Helemaal 

Verhuizing ‘Nijmeegse Stadsnomaden’ naar  Dukenburg

Boven: Tim bij het aanleggen van het zuiveringssysteem. Onder: Alex, de theaterman

Tijn voor zijn Yurt



 

de Dukenburger - oktober 2021 13

Heel hard afkloppen
In de bijna 92 levensjaren die mij gegund 
zijn, heb ik nauwelijks zo’n ellendig jaar 
meegemaakt als het lopende jaar. Ellendig in 
mijn jeugd was natuurlijk de crisistijd van de 
jaren dertig en de navolgende verschrikke-
lijke bezettingsperiode met diepe armoede, 
honger, levensgevaar, onderduiken, concen-
tratiekampen et cetera. Het was toen een 
catastrofale tijd. Denk daarbij ook aan de 
hongerwinter waar veel oude mensen van 
de koude en honger stierven. Na die periode 
heeft Nederland haast een ongekende tijd 
van welvaart gekend. Tot corona onlangs 
genadeloos toesloeg. Deze ziekte bleek veel 
ernstiger dan men aanvankelijk had inge-
schat. Om de volkswil te volgen neemt de re-
gering voortdurend verkeerde beslissingen, 
waardoor men op eerdere versoepelingen 
steeds moet terugkomen. 

Maar het is niet een jaar dat alleen corona 
ons teisterde. Of het al niet erg genoeg is: ik 
heb in de wereld nog nooit zoveel branden 
meegemaakt die een gevaar voor de wereld 
zijn. Sommige mensen vrezen dan ook het 
einde van de wereld en de mensheid. Die 
gedachte is niet onjuist als we ons gedrag 
niet drastisch gaan aanpassen. Ook Neder-
land en voornamelijk Limburg hebben hun 
portie gehad. Er vielen gelukkig geen doden, 
maar veel huizen zijn verwoest, waaraan we 
toch al een groot gebrek hebben. Men schat 
de waterschade, voor de boeren inbegrepen, 
op 5 miljard euro. Geen klein bier dus. 

En dan de misère in Afghanistan waar we 
de laatste weken voortdurend mee werden 
geconfronteerd. Veel mensen namen de 
vlucht vanwege levensgevaar of dreiging van 

verminkingen. Omdat onze militairen een 
beroep op helpers deden, lopen nu ook deze 
gezinnen extra gevaar. Zij rekenen niet ten 
onrechte op onze gastvrijheid. 

En het houdt nog niet op met de meer ver-
borgen ellende in Nederland. Bij heel veel 
ouderen bestaat momenteel stille armoede 
waar niemand over praat. Door de coron-
acrisis wordt alles veel duurder, de pensi-
oenen stijgen niet mee. Voor jongeren die 
een gezin willen stichten. Vergeet het maar. 
De droom van een eigen huis zal niet in 
vervulling gaan. Zeker niet in deze genera-
tie. Veel jongeren lijden bovendien door een 
onduidelijke toekomst aan ernstige stress en 
uitputtingsverschijnselen.

Tenslotte nog het nare bericht dat het coro-
navaccin maar een beperkte tijd bescher-
ming biedt en de kans bestaat dat een vijfde 
coronapiek Neerland kan treffen. Vooral nu 
de hogescholen weer open zijn gegaan. Een 
nieuw studiejaar is begonnen. Met de komst 
van de nieuwe studenten moet je toch vre-
zen dat corona weer in Nijmegen gaat toe-
slaan, net zoals eerder toen Nijmegen een 
stad met een hoge besmettingsgraad werd. 
Het is te hopen dat overheid en universi-
teit een nieuwe sterke uitbraak van corona 
weten te voorkomen. We worden vanwege 
de delta- en vooral de lambda-variant van 
corona iedere dag aangemoedigd toch wat 
meer voorzichtig te zijn. De werkzaamheid 
van het vaccin neemt immers geleidelijk 
aan af. Ook ikzelf behoor tot de kwetsbare 
groep. Hopelijk dat wij als senioren komende 
maanden niet ziek worden. We zijn nu nog 
gezond. Heel hard afkloppen dus.

Janwillem Koten 
(Foto: Jacqueline van den Boom)

voor op het terrein staat Alex met zijn omge-
bouwde verhuiswagen. Hij was bij ons bezoek 
druk met het aanbouwen van een grote serre. 
Alex is al heel Europa doorgetrokken en heeft 
zelfs in Marokko theatervoorstellingen gege-
ven. ‘We hebben door corona een pas op de 
plaats moeten maken, maar ik ben vast van 
plan in Dukenburg weer te starten met theater-
voorstellingen’, vertelt hij. ‘Maar eerst moeten 
we hier op dit terrein onze infrastructuur op 
orde hebben.’ Ondertussen was zijn vriendin 
een afwateringssleuf aan het graven in de zwa-
re klei.
Achter de woonverblijven is er op het terrein 
plek voor rust. Hier lopen ook de dieren. Een 
harem kippen vervolgt al kakelend zijn weg. 

De Nijmeegse StadsNomaden zijn te volgen 
op hun facebookpagina en de website: www.
destadsnomaden.nl

Tekst en foto’s: Peter Saras

Nog niet uitgepakt

Max studeert in Nijmegen

Verhuizing ‘Nijmeegse Stadsnomaden’ naar  Dukenburg
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‘Bij welk loket moet ik dan zijn voor het afhalen van benzinebonnen? Wat voor soort auto heb ik: 
licht, middel of zwaar?’ 10 december 1973, tijdens de Oliecrisis in een postkantoor te Amsterdam
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Het college van Burgemeester en Wethou-
ders heeft per 1 september eenzijdig het 
wijkmanagement opgeheven. Bewoners en 
gemeenteraad zijn niet bij dit besluit be-
trokken geweest. Er komen gebiedstafels en 
wijkregisseurs: ambtenaren op het stadhuis 
worden bepalend voor de nieuwe wijkaan-
pak. Maar hoe dat gaat werken weten we 
niet. Wel is duidelijk dat op wijkaanpak 
wordt bezuinigd. Een half miljoen, zo valt 
te horen. 

De feiten tot nu toe
Sinds enige tijd proberen leden van de ge-
meenteraad en bewoners uit verschillende 
stadsdelen erachter te komen hoe het college 
van Burgemeester en Wethouders de wijkaan-
pak wil gaan regelen. Zoals in het vorige num-
mer al gemeld, verscheen aan het begin van 
de zomervakantie het bericht dat het wijkma-
nagement per 1 september verdwijnt. En dat 
er gebiedstafels komen. De gemeenteraad 
is door middel van een vermelding ‘overige 
stukken’ van deze koerswijziging op de hoogte 
gebracht. In de Gelderlander en op Twitter 
heeft Rob Jaspers scherp gehekeld dat dit al-
les zich heeft voltrokken in het grootste ge-
heim, zonder overleg met bewoners en zonder 
besluitvorming in de gemeenteraad. Ook de 
wijkmagazines de Dukenburger en Mariken 
zijn volop in actie gekomen. Op sociale media 

OPINIE

‘Wijkregisseurs van het stadhuis staan centraal in 
nieuwe wijkaanpak. Maar nog veel onduidelijkheid’ 

Van opheffen wijkmanagement naar gebiedstafel deel 2

zijn al de nodige bezwaren te lezen. Begin sep-
tember werd bekend dat er per stadsdeel drie 
wijkregisseurs en een medewerker participatie 
zijn benoemd.

Waarom meteen zo’n negatief gemopper?

Geheimzinnigheid
Op de eerste plaats wordt op het stadhuis 
maandenlang in stilte gewerkt aan een besluit 
voor een nieuwe wijkaanpak. Zonder bewo-
ners hierbij te betrekken.Waarom zo geheim-
zinnig? Zoiets doe je toch in gesprek met wij-
ken en buurtorganisaties en in het openbaar 
ook met de lokale politiek? Het gaat om de 
beste wijkaanpak. Dat stem je dus af met be-
woners. Het is 2021!
Dat de wijkaanpak soms kan veranderen is lo-
gisch, maar de kennis van en de vragen vanuit 
de wijk horen centraal te staan. En die kennis 
krijg je door gesprek en afstemming met de 
buurtbewoners. Niet door onderlinge afstem-
ming van ambtenaren in het stadhuis. Het col-
lege begrijpt kennelijk niet hoe je bewoners-
betrokkenheid meeneemt in besluiten op basis 
van deze voorstellen van ambtenaren.

Méér loketten en wijkregisseurs 
maar alles is nog vaag
Per 1 september zijn alle wijkmanagers ver-
dwenen. Bewoners krijgen te maken met méér 
loketten. Maar waar je voor wát moet zijn, 
blijft vaag. Concreet is alleen dat er per stads-
deel drie wijkregisseurs komen (zo meldde 
de website van de gemeente Nijmegen begin 
september). Eén werkt voor veiligheid. De an-
der werkt mee aan de ‘sociale omgeving’ en 
de derde regisseur is verantwoordelijk voor de 
‘fysieke openbare ruimte’. Die wijkregisseurs 
worden geacht veel contact te hebben met an-
dere specialisten in de wijk, zoals wijkagenten 
en medewerkers van Bindkracht10. Naast drie 
wijkregisseurs komt er per stadsdeel ook een 
medewerker participatie. De wijkregisseurs 
voor sociaal en veiligheid werken echter niet 
alleen voor Dukenburg maar ook voor Linden-
holt. De taakomschrijving voor al deze ambte-
naren is niet bekend gemaakt.

Gebiedstafel: mistig
Mistig blijft het verhaal over gebiedstafels. Op 
internet kun je zien dat gebiedstafels worden 
gebruikt om zowel organisaties als bewoners 
te betrekken bij grote projecten of verande-
ringen in wijken. Dat heeft te maken met het 
nieuwe verschijnsel omgevingsvisie. Zo’n 
visie moet worden opgesteld voordat er be-
stemmingsplannen worden vastgesteld. Ge-
biedstafels lijken vaak grote bijeenkomsten te 
zijn waarbij ideeën worden uitgewisseld, gele 
stickers worden geplakt enzovoorts. Waarna 
de trein verder rijdt. 

Bewoners raken ondergesneeuwd 
Bewoners, die niet gewend zijn aan openbare 
discussies of stukken schrijven, zullen niet 
vaak in grote bijeenkomsten het woord voe-
ren of iets gaan opschrijven. Het lijkt niet te 
verwachten dat individueel contact met wijk-
regisseurs of medewerkers participatie dit pro-
bleem kan oplossen. De wijkmanagers stonden 
met één been in de gemeentelijke organisatie 
en met één been in de wijk. In de nieuwe op-
zet is dit anders: wijkbewoners raken onder-
gesneeuwd.

Bezuinigingen zonder het aan te geven
Met deze operatie wordt een half miljoen euro 
bezuinigd. Twee van de drie wijkregisseurs 
moet Dukenburg delen met Lindenholt. On-
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danks mooie woorden in het collegebesluit 
wordt op wijkaanpak bezuinigd. Maar dat is 
niet vermeld!

Eerst bewoners raadplegen!
Het is niet meer dan logisch dat onze gemeen-
teraad – die zelf ook niet gekend is in deze 
nieuwe opzet – bewoners eerst de kans geeft 
zich uit te spreken. Al die geheimzinnigheid en 
vaagheid zijn nergens voor nodig.
Bewoners kunnen heel goed aangeven waar-
mee ze geholpen kunnen worden of op zijn 
minst: hoe ze zich gehoord voelen. 
Binnenkort zullen politieke partijen weer hun 
rondes gaan doen in wijken. Ter voorbereiding 
van de gemeenteraadsverkiezingen volgend 
voorjaar. 

Máár: mooie woorden over betrokkenheid bij 
wijken zullen niet serieus genomen worden als 
partijen in de gemeenteraad bewoners geen 
kans geven zich te laten uitspreken over deze 
nieuwe wijkaanpak. Dus ook over hun eigen 
inspraakmogelijkheden.

Mail aan organisaties
Op 9 september verschenen nieuwe berichten 
over gebiedstafels. Opgenomen in een mail 
aan organisaties in de wijken (zie pagina 39). 
Die informatie bevatte niet veel nieuws. Het 
meeste stond al sinds begin september op de 
website van de gemeente. Daarover hebben we 
al hierboven geschreven.

Toch een paar ‘kleine’ opvallende dingen bij 
dit laatste nieuws:
• ‘Samen met bewoners’ komt in de stukken 
niet meer voor. Bewoners kunnen individueel 
contact opnemen met wijkregisseurs. Alleen 
staat ergens in de begeleidende mail dat de 
nieuwe ploeg samen met bewoners er het beste 
van wil maken. Zonder concrete toelichting.
• Per stadsdeel komt er één ‘gebiedstafel’ maar 
stadsdelen moeten regisseurs van hun eigen 
tafel weer delen met andere stadsdelen. Du-
kenburg moet ‘veiligheid’ en ‘sociaal’ delen 
met Lindenholt. Terwijl in veel gemeentelijke 
stukken – tot nu toe – altijd werd gemeld, dat 
in beide stadsdelen daarvoor extra aandacht 
nodig is. 

Al met al: de positie van bewoners is opeens – 
in het geheim en eenzijdig – een stuk slechter 
gemaakt. Op basis van een nogal mistig blij-
vend verhaal.

Tekst: Toon Kerssemakers, 
met dank aan Janwillem Koten
Foto: Anefo, collectie Nationaal Archief

Voor het Bewonersplatform Weezenhof 
was de figuur van een wijkmanager een 
uitstekende constructie: één aanspreekpunt 
bij de gemeente Nijmegen voor alle zaken. 
De wijkmanager handelde zelf alle vragen 
en kwesties af of bracht ons in contact met 
de juiste functionaris. In de periode dat het 
zittende bestuur van het bewonersplatform 
in functie was hebben wij met Marjo van 
Ginneken en met Manon Karssen uitsteken-
de en tot volle tevredenheid stellende func-
tionele contacten onderhouden.

Nu is het ons bekend dat organisaties van 
tijd tot tijd reorganiseren. Meestal worden 
dergelijke processen op gang gebracht on-
der invloed van interne spanningen. Dit pro-
ces loopt doorgaans uit op een herschikking 
van machtsverhoudingen binnen de organi-
satie. Uitvloeisel is dan het verdwijnen van 
bestaande functies en het optuigen van een 
nieuwe organisatiestructuur. De gemeente 
Nijmegen heeft kennelijk een dergelijk pro-
ces doorgemaakt hetgeen heeft geresulteerd 
in het afschaffen van de functie wijkmana-
ger en het instellen van een orgaan bestaan-
de uit drie personen. Deze drie personen 
worden het aanspreekpunt voor de wijk.

In dit hele proces zijn de vertegenwoordi-
gers van de burgers niet geraadpleegd. Voor-
waar merkwaardig bij een gemeente die 
zich naar eigen zeggen opstelt als dienende 
partij voor het wel en wee van burgers. Wij 
waren en zijn, zoals gezegd, zeer tevreden 
met het ene aanspreekpunt. In de nieuwe 
structuur worden we geconfronteerd met 
drie wijkregisseurs die elk een ander be-
leidsterrein vertegenwoordigen. Daarnaast 
is er een medewerker participatie. Het op-
delen naar beleidsterreinen is voor het func-
tioneren van een organisatie intern wel een 
begrijpelijke keuze. Echter, de praktijk van 
de afgelopen jaren maakt duidelijk dat vra-
gen, problemen, ontwikkelingen in een wijk 
niet te proppen zijn in één bepaald beleids-
terrein. Met ander woorden met wie moet 
er contact worden opgenomen? Of met alle 
drie/vier tegelijk? Hoe wordt dan de afhan-
deling geregeld? Wie houdt de voortgang in 
de gaten? In ieder geval leidt het tot vertra-
ging, omdat er met verschillende personen 
overlegd moet worden. Onduidelijk is ook 

Bewonersplatform Weezenhof:
‘Een enorme stap achteruit’

hoe de beschikbaarheid van het gezelschap 
is geregeld. Maandag functionaris 1 en 
dinsdag functionaris 2? De functionarissen 
moeten overleggen en voor je het weet ben 
je zeker een week verder. 
Met andere woorden, vanuit het perspec-
tief van bewoners is deze hele operatie een 
enorme stap achteruit. Zoals gezegd, bij de 
hele operatie zijn geen bewonersorganisa-
ties in de wijk betrokken geweest noch is 
de nieuwe organisatiestructuur vanuit het 
perspectief van bewoners bekeken.

Veel steun van wijkmanager gehad
Bij de problematiek waar de wijk Weezen-
hof de afgelopen jaren mee te maken heeft 
gekregen - de gevolgen van de brand van 
het winkelcentrum, het besluit van de ge-
meenteraad om aangrenzend aan de wijk 
een achttal zorgwoningen (Skaeve Huse) te 
realiseren en de plannen van de gemeente 
Heumen om windturbines op de grens van 
Heumen met Weezenhof te plaatsen - heb-
ben wij veel steun gehad van de laatste 
wijkmanager Manon Karssen. Hoewel het 
standpunt van bewoners in veel gevallen 
niet overeenkwam met die van de gemeen-
te Nijmegen is Manon er altijd in geslaagd 
de communicatie open, zakelijk en prettig 
te houden. Wij zijn haar daar erg dankbaar 
voor. Belangrijke steun hebben we van Ma-
non gehad bij het realiseren van het Huis 
van Weezenhof. 

Tekst: Carel van Nahuijs, voormalig 
voorzitter Bewonersplatform Weezenhof
Foto: Jacqueline van den Boom
 

Manon Karssen

Wat nu?
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Sociale
voorzieningen
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Om te onderzoeken wat de mensen in de 
wijk belangrijk vinden, zijn we vanuit de 
Radboud Universiteit een onderzoek ge-
start met als onderliggend thema de ener-
gietransitie. 

Onderzoekster Simone Haarbosch ging vanaf 
november vorig jaar met een aantal bewoners 
uit Tolhuis al wandelend in gesprek. Wat vin-
den de wijkbewoners van Tolhuis belangrijk? 
Waar lopen ze tegenaan? Hoe zien ze hun ei-
gen rol daarin en wat is de rol van de overheid 
daarin? In dit artikel lichten we er een paar 
thema’s uit. 

Sociale voorzieningen
Patty is een ondernemende vrouw met veel 
ideeën voor de wijk. Ze zou het leuk vinden 
om makkelijker contact te leggen met medebe-
woners in Tolhuis en denkt dat dit bereikt kan 
worden als er meer sociale voorzieningen in de 
wijk zijn. Dit kunnen best eenvoudige voorzie-
ningen zijn, bijvoorbeeld, 
een van de dingen die haar 
leuk lijkt, is een picknickta-
fel: ‘Een plek waar mensen 
elkaar kunnen ontmoeten. 
Als je zin hebt om iemand 
te spreken, ga je daar even 
zitten. Je kan je eigen koffie 
of limonade meenemen.’

Dat Tolhuis meer sociale 
voorzieningen kan gebrui-
ken om de buurt op te leu-
ken, ziet ook Rita. Ze is een 
actieve buurtbewoner die 
graag met de honden gaat 
lopen. Als we het over de 
toekomst van Tolhuis heb-
ben, geeft ze aan waar ze bang voor is: ‘Ik 
denk dat Tolhuis over tien jaar helemaal ver-
loederd is. Ik wou dat het allemaal een beetje 
gemoedelijker gaat.’ 

In het gesprek met Bram worden wij gewe-
zen op de mogelijkheden die er in Tolhuis zijn 
om mensen uit de buurt te ontmoeten, zoals 
de Nextdoor-app. Op deze manier kunnen 
de mensen nu al meer in verbinding met el-
kaar komen, wat misschien kan leiden tot een 
mooie toekomst van Tolhuis.

Afval 
Meer sociale binding in de buurt kan Tolhuis 
ook verder helpen wat betreft het afvalpro-
bleem in de buurt, weet Wessel. Wessel is een 
sportieve dertiger en heeft in Tolhuis een wo-

ning gekocht, omdat Tolhuis zich op de rand 
tussen stad en natuur bevindt. Hij vindt het 
jammer dat er zoveel afval gedumpt wordt in 
de wijk. Dat is echt een verbeterpunt, geeft hij 
aan. Hij ziet het vaak misgaan op de dagen dat 
het afval wordt opgehaald: ‘Er wordt afval op-
gehaald en meestal gaat dat goed, maar soms 
doen mensen afval in de verkeerde zak en dan 
wordt het niet meegenomen. Als het niet op-
geruimd wordt, dan doe ik het wel. Ik voel 
me verantwoordelijk voor mijn omgeving, 
zowel fysiek als sociaal. Als we deze verant-
woordelijkheid allemaal zouden voelen, zou 
er misschien geen afval meer op straat liggen. 
Bijvoorbeeld, als ik twintig blikjes op een dag 
opruim uit verantwoordelijkheidsgevoel, en 
iedereen zou dat dus doen, dan liggen er geen 
blikjes meer op straat.’ 

Ook Rita denkt dat de wijk zo verloedert en 
ziet daarbij een rol voor de opvoeding wat be-
treft sociale verantwoordelijkheid. Zo hoopt 

ze haar kinderen anders te hebben opgevoed: 
‘Kijk mijn kinderen, mijn zoon, die zat een 
keer bij mij in de auto en die gooide een stokje 
van een lolly naar buiten. Nou, ik op de rem, 
ik terug, opruimen jij! Zo heb ik mijn kinderen 
opgevoed.’

Energie
Deze sociale verantwoording voor nu en de 
toekomst is ook bij het energievraagstuk be-
langrijk. Verschillende mensen in Tolhuis zijn 
bezig met de energietransitie, en zo kwam dit 
onderwerp ook tijdens de wandelingen ter 
sprake. 

Anita en haar man wonen in een eengezinswo-
ning en zijn actief bezig met het verduurzamen 
van hun woning. Hierbij maken ze gebruik van 

meekoppelkansen: ‘Omdat we toch de keuken 
aan het vervangen waren, als we dan toch van 
gas af moeten kunnen we dat makkelijk mee-
nemen.’ Daarnaast hebben ze ook in zonnepa-
nelen geïnvesteerd, en genieten van de voor-
delen van deze investering: ‘Elke maand is de 
energieprijs omhooggegaan, maar de zonnepa-
nelen zorgen ongeveer voor de helft van wat 
we verbruiken.’

Maar niet voor iedere buurtbewoner is het 
makkelijk in zonnepanelen te investeren. Me-
neer De Rhoer, een kunstenaar met aandacht 
voor duurzaamheid, wilde graag in zonnepa-
nelen investeren maar liep tegen technische 
problemen aan: Ik heb van een bedrijf gehoord 
dat zei: ‘We durven er niet aan te beginnen, 
want dan krijgen jullie lekkage en dan hangen 
wij.” Dat lukte dus niet.’ 

Ook niet-technische problemen kunnen beslis-
singen over energie lastig maken. Anita geeft 
namelijk ook aan dat het niet makkelijk is te 
beslissen wanneer een goed moment is om te 
verduurzamen. Zo vindt ze dat ze de cv-ketel 

eigenlijk niet hoeft te ver-
vangen voordat hij ook echt 
kapot is: ‘Nee, maar hij is 
nooit kapot. Het kan altijd 
hersteld worden maar ja, 
wanneer is het omslagpunt?’ 

Ondanks deze obstakels bij 
grotere ingrepen, kunnen 
juist ook kleine aanpassin-
gen helpen. Zoals de SIRE-
-campagne al zegt: iedereen 
kan iets doen. Meedoen kan 
al betekenen dat je verschil-
lende opties gaat verkennen. 
Zo geeft Wessel aan dat hij 
let op het gebruik van spaar-
lampen en dat soort dingen. 

‘Ik vind dat belangrijk. Ik wil mijn CO2-uit-
stoot zo klein mogelijk houden. Niet van die 
korte stukjes met de auto, dat soort dingen.’ 

Jouw verhaal
We zien in ons onderzoek terug dat niet ieder-
een mee kan doen in de energietransitie. Door 
stijgende energieprijzen betalen zij letterlijk de 
prijs. Verwacht jij dat jij hiermee te maken gaat 
krijgen of wil je op deze thema’s reageren? 
Ben jij iemand die normaal niet zo snel van 
zich laat horen? We zijn ook geïnteresseerd in 
jouw verhaal! Je kunt contact opnemen met Si-
mone voor een kopje koffie of een wandeling 
via verteleens@ru.nl. We horen het graag! 

Tekst: Simone Haarbosch, 
Maria Kaufmann en Sietske Veenman

Wandelen in de toekomst
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Een van de zeer weinige activiteiten die 
corona 2021 heeft overleefd, is Bouwdorp 
Duuk. Het mag bijna een wonder heten. 

Voor niet insiders: Bouwdorp Duuk biedt cre-
atieve activiteiten voor kinderen tussen vier 
en twaalf jaar, zoals het maken van hutten met 
behulp van pallets. Duuk is voor meerdere kin-
deren heel belangrijk. Voor sommigen van hen 
is dit de enige vakantieactiviteit. 
Het Bouwdorp vond ook dit jaar weer in de 
laatste week van de zomervakantie plaats: van 
zaterdag 21 augustus 13.00 uur tot woensdag 
25 augustus 12.30 uur. De locatie was opnieuw 
bij de Lindenberg in Aldenhof. Hoewel het in-
schrijfgeld voor deelnemende kinderen maar 
18 euro is, kan dit voor een groot gezin toch 
te forse uitgaven met zich meebrengen. Maar 
er zijn gelukkig regelingen, zoals bijvoorbeeld 
via de Stichting Leergeld, voor een tegemoet-
koming als dit nodig is.

Bouwdorp Duuk overleeft corona 

Het Duuk-bestuur, bestaande uit Sonja en 
Theo Becks, Anja de Greeff, Hans Veltmeijer 
en Nico de Boer, heeft lang geaarzeld met de 
planning omdat vorig jaar Bouwdorp Duuk 
niet doorging. Uiteindelijk kreeg men van de 
gemeente begin augustus het oké. Gelukkig 
beschikt het bestuur over een goed doortim-
merd werkplan van vorige jaren, zodat men op 
dit punt snel vooruit kon. 

Maar dan komt het grote werk nog wel: het 
zorgen voor de broodnodige centen, want de 
hulp van de gemeente is beperkt. Gelukkig 
kan men een beroep doen op een groot aan-
tal machtige sponsoren met klinkende namen. 
Maar er komen ook bijdragen van de Duken-
burgse middenstanders en particulieren. 

Dan moet men natuurlijk ook over vrijwilli-
gers beschikken. In totaal kon men op zestig 
vrijwilligers een beroep doen. Wat dat betreft 
ligt het bouwdorp goed in de markt. Er zijn 
vrijwilligers die al tientallen jaren meedraaien 
en die beschikken natuurlijk over voldoende 
ervaring. Bij dit project behoort natuurlijk een 
goede EHBO om kleine schrammen te verhel-
pen en indien nodig coronatesten af te nemen. 
Een goede geluidsinstallatie en elektrische be-
kabeling zijn van groot belang. Hoewel het na 

de aankondiging dat het bouwdorp doorging 
met inachtneming van de nodige coronamaat-
regelen akelig stil was, zag men de week voor 
de sluiting een stormloop, waarbij uiteindelijk 
250 kinderen werden ingeschreven.

Het hoogtepunt van het vakantiefeest was 
natuurlijk de opening, omdat dit door burge-
meester Bruls persoonlijk gebeurde. Iedereen 
boven de veertien jaar moest zijn entingsbe-
wijs laten zien en aan dit ritueel ontkwam zelfs 
de burgemeester niet. Nico de Boer heette de 
burgemeester hartelijk welkom, waarna hij de 
microfoon aan de burgemeester overhandigde. 
Deze dankte allereerst het bestuur en de vele 
vrijwilligers die ook dit jaar het bouwdorp 
mogelijk maakten. Het was dit keer het vijfde 
jaar dat de Stichting Vakantie Aktiviteiten Du-
kenburg dit project organiseerde. Het bestuur 
kreeg een compliment voor het financieren van 
dit project met heel veel sponsoren. ‘U kunt 
best trots zijn op wat u allemaal hier hebt ge-
presteerd’, zei Bruls. Daarna kreeg een aantal 
oudgediende vrijwilligers van de burgemees-
ter persoonlijk met loftuitingen een mooie 
bos bloemen overhandigd, zoals Wim van Aar 
(vijfenveertig jaar vrijwilliger), Yvonne (vijf-
entwintig jaar), Anja (vijftien jaar). 

Na het traditionele 6 5 4 3 2 1 gingen de deuren 
van het terrein open en stormden de kinderen 
naar binnen. Daarna gevolgd door de burge-
meester met enkele bestuursleden.

Toen de redacteur zondag het activiteitenter-
rein van Duuk betrad was het er erg druk. |Hij 
sprak met een vrijwilliger die vertelde dat de 
kinderen vrolijk waren en druk bezig met bou-
wen en hameren. Het weer zat mee. Er waren 
al diverse bouwsels in opbouw. Toen de redac-
teur laat woensdagmiddag het terrein nog eens 
betrad, hoorde hij veel tevreden geluiden. Bij 
het begin van de avond had de Dar met behulp 
van vrijwilligers het terrein topschoon opge-
leverd. Lof dus voor de Dar, het organiserend 
bestuur en de vele vrijwilligers.

Tekst: Janwillem Koten en Hans Veltmeijer
Foto’s: Mike Wiering
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Bij Charles 
Twee jaar geleden schreef ik over Charles, 
mijn eerste buurman in Nijmegen die ik 
na 25 jaar op een koude zaterdagmiddag 
weer tegenkwam in Winkelcentrum Duken-
burg. Een ontmoeting die de herinneringen 
opriep van mijn begin in Nederland, in Nij-
megen. Het Indische burenechtpaar dat de 
warmte van afwezige geliefden hier in mijn 
somber asielbestaan compenseerde. 
Sindsdien ben ik daar niet meer geweest. 
Een bezoek aan deze buren om ze te laten 
zien dat het goed met mij ging, stelde ik 
steeds uit. Misschien omdat ik de moeilijk-
ste periode van mijn leven daar heb door-
gebracht. 
Ik schreef over mijn schaamte dat ik een 
kwart eeuw lang niet bij hen langs was ge-
weest en dat ik nu pas wist dat hij buurman 
Charles heet. En vooral dat ik zijn vrouw 
geen bloemen meer kon geven. 
Op een ochtend kreeg ik via LinkedIn het 
volgende bericht: ‘Wat bijzonder om je 
column over mijn schoonvader Charles te 
lezen. Helemaal vandaag, de dag waarop 
we zijn negentigste verjaardag vieren…’
Ik vroeg of ik langs mocht komen. Dat kon. 
Zelden heb ik in Nederland zo’n gezellig 
familiefeest gehad. Het hele huis, zoals ik 
van 1994 kende, was vol met dierbaren 
van Charles. Je proefde er de onvoorwaar-
delijke liefde. Ik mocht naast hem zitten. Ik 
luisterde naar hem. In het verhaal van de 
Indische Nederlander die wist hoe het is 
om je leven met bijbehorende vanzelfspre-
kendheden te verruilen met het onbekende 
leven ergens anders, vond ik de verklaring 
voor zorgzaamheid die wij, de asielzoekers, 
in hun nabijheid ervoeren. 
Ik verliet het feest waar ik graag langer wil-
de blijven. Maar ik moest me voorbereiden 
op de Zevenheuvelenloop die de volgende 
dag zou plaatsvinden. Eenmaal bij ons in 
de straat, zag ik een buurman in zijn eentje 
zware balken sjouwen. Ik kon niet laten 
hem te helpen. Met rugpijn verscheen ik 
de volgende dag aan de start van de hard-
loopwedstrijd. Maar ik was gelukkig omdat 
ik een goede buurman was geweest. Hele-
maal in de geest van Charles. 
Qader Shafiq 
(Foto: Jacqueline van den Boom)

De Van Apelterenweg is de belangrijkste 
weg in ons stadsdeel. Vaak als ik er over-
heen rijd vraag ik me af wat Apelteren bete-
kent en waarom deze weg zo heet.

Apelteren is een Nedersaksisch woord, de taal 
die hier vroeger gesproken werd en die nog 
steeds gangbaar is in de Achterhoek, Twente 
en Drenthe. Het woord Apelteren betekent zo-
veel als appelboom in modern Nederlands. In 
het huidige Nederlands zou de weg dus Appel-
boomweg kunnen heten.

Van Apelteren was ook de naam van een be-
kende adellijke Gelderse familie waarvan de 
de eerste familieleden in de tweede helft van 
de dertiende eeuw kunnen worden getraceerd. 
De oudste ons bekende telg van deze familie 
is Jan van Apelteren die tussen 1250-1300 
heeft geleefd en die de vader van Robrecht van 
Apelteren was, heer van Hernen. 
Het is meer dan waarschijnlijk dat een van de 
afstammelingen van oervader Jan Johan van 
Apelteren was. Deze trouwde in 1379 met Jo-
hanna van den Duyckenborch. Later trouwde 
Johanna nog een tweede keer en wel met Lam-
bert Zeebars. In totaal had Johanna twee kin-
deren, namelijk Hendrik van Apelteren en Ge-
rit Zeebars, die beiden aanspraak op het huis 
Dukenburg konden maken. Er is een charter 
waarin de erfopvolging van Hendrik werd ge-
regeld die het ‘huijs ter Duyckenborch’ uitein-
delijk toegewezen kreeg. Op deze manier werd 
Hendrik van Apelteren eigenaar van de burcht. 

Nadien werden Johan van Apelteren, Heinrich 
Valckenaer, en Willem van Schuylenburg in de 
stamtafel van de eigenaars van de burcht Duc-
kenburg als bezitters genoemd. De straatna-
men in Dukenburg zijn dan ook genoemd naar 
de vroegere eigenaren van deze burcht.
Deze ridderlijke familie Van Apelteren zou 
binnen de stad Nijmegen in die periode en 
ook later diverse belangrijke functies binnen 
het stadsbestuur vervullen, zoals de functie 
van burggraaf (Latijn: praefectus), een functie 
die hoger is dan baron maar lager dan die van 
graaf en eveneens richter, de oude naam voor 
schout. Een van de Van Apelterens was zelfs 
vazal van de Graaf van Gelre en dus recht-
streeks vertegenwoordiger van het centrale 
gezag in Nijmegen.

Tekst: Janwillen Koten. Foto’s: Toon Opsteegh, 
collectie Regionaal Archief Nijmegen 

Herkomst naam Van Apelterenweg
Van Apelterenweg gezien vanuit Aldenhof 10e straat. De huizen staan in Malvert 22e straat. 1992

Valckenaerflats langs Van Apelterenweg, 1992
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Het aanleggen van de glasvezelkabels in de 
straten van Dukenburg ging voorspoedig. 
Dat hier en daar de bestrating er niet zo 
mooi uitkwam is iets wat eigenlijk na alle 
graafwerk geconstateerd kan worden. Een 
melding bij de Meld&Herstellijn is het eni-
ge wat dan overblijft. 

Ook ging het onder de weg doorspuiten van 
kabels niet overal even succesvol. In de 11e 
straat Meijhorst ontstonden meerdere verzak-
kingen die gerepareerd moesten worden.

Afspraken niet nakomen
Schade in tuinen is een ander verhaal. Daar-
voor moet je bij KPNNetwerk zijn. Dat blijkt 
in veel gevallen niet zo goed te gaan. Niet be-
reikbaar, niet reageren ook op terugbelverzoe-
ken. Kortom, bewoners blijven met de brok-
ken zitten.

Ook het aansluiten in de huizen ging minder 
succesvol, zo blijkt uit de vele meldingen op 
sociale media. Men komt de afspraken niet 
na. Veel mensen die een afspraak maakten 
namen daarvoor vrij en wachtten vervolgens 
vergeefs op de monteurs. ‘Zat weer voor niks 
thuis, na lang in de wacht staan belooft men 
een terugbelverzoek maar, wat verrassend, ook 
dat komt niet’, vertelt een flatbewoonster in 
Meijhorst. Zo zijn er tientallen berichtjes van 
niet nagekomen afspraken te lezen op sociale 
media. Ergerlijk is dat er zelden of nooit uitleg 
komt waarom men niet is geweest als er al uit-
leg komt. Er zijn bewoners die al vanaf decem-
ber 2020 wachten op antwoord en aansluiting 
op glasvezel.

Verwarrende naamgeving
Verwarrend is ook de naamgeving van het aan-
legbedrijf en de provider KPN. Reggefiber was 
oorspronkelijk de maatschappij die in Neder-
land glasvezel aanlegt. Na verkoop is de naam 
veranderd in KPNNetwerk. Een onafhankelijk 
bedrijf wat niks met de provider KPN te ma-
ken heeft. Veel aanlegklachten komen hierdoor 
bij de provider. Het glasvezelnetwerk is welis-
waar onderdeel van KPN, maar dit netwerk is 
én blijft open voor elke provider.

Open dag
Zaterdag 10 juli 2021 was er een open dag 
bij de telefooncentrale in Meijhorst. Ook was 
het mogelijk een kijkje te nemen in de nieu-
we glasvezelcentrale. Hier laat KPN zien zijn 
zaakjes wel goed voor elkaar te hebben. Goed 
geordend per wijk komen de honderden glas-
vezeldraden hier bij elkaar. Bewoners die wel 
het geluk hadden snel aangesloten te worden 
beamen dit door te melden dat men na over-
sluiten storingvrij signaal heeft. Daarvóór, met 
een koperdraadverbinding, was dit zeker niet 
het geval. Het resetten van het modem was bij 
velen een routinematige bezigheid geworden. 

Wat te doen bij klachten
Op de opendag gaf de gebiedscoördinator van 
KPNNetwerk, mevrouw Baljet, aan dat het 
absoluut niet de bedoeling is dat het moeilijk 
mag zijn voor een bewoner om een klacht in te 
dienen. Ze vraagt klachten te blijven melden 

via het contactformulier op de website: www.
kpnnetwerk.nl. Scrol op de website helemaal 
naar beneden en klik op klantenservice, te vin-
den rechtsonder op de pagina. Klik in het lin-
ker rijtje op: ik krijg glasvezel. En vervolgens 
in het rechter rijtje: ik heb een klacht, waar kan 
ik deze indienen? En vervolgens wordt de link 
naar het contactformulier zichtbaar.

In overleg met KPNNetwerk en Volker Wes-
sels Telecom is besloten inloopochtenden te 
organiseren op vrijdag 1 oktober en zaterdag 
9 oktober van 9.30 tot 13.00 uur. Hier kunnen 
bewoners met al hun vragen en klachten te-
recht omtrent de aanleg van glasvezel. Hierbij 
zal ook provider KPN aanwezig zijn. Locatie: 
telefooncentrale Dukenburg, Meijhorst 11-09.
Zie voor de actuele dagen en tijden ook onze 
website: www.dedukenburger.nl. 

Tekst en foto’s: Peter Saras

Aanleg glasvezel

Open dag KPNNetwerk

Glasvezel komt per wijk en huisnummer in de centrale binnen
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De argeloze passant in de Molenpoortpas-
sage in het centrum valt het niet op, de op-
lettende voorbijganger denkt Tante Hannie, 
wat is dat nu? De nieuwsgierige ontdekker 
klautert de trap op tussen de winkel Pipoos 
en Kramer Bedden en belandt in een com-
pleet andere wereld. Je mond valt open van 
verbazing en je ogen kunnen de overdaad 
van uitgestald moois niet in één keer ver-
werken. Treed binnen in het verzamelde le-
venswerk van Paul van den Heuvel en zijn 
vriendin Muriël Ras. 

Toen Paul 6 jaar oud was werd hij gegrepen 
door de verhalen en de poppen van Meneer de 
Uil van de Fabeltjeskrant. Hier werd zijn ver-
zamelwoede geboren, aldus zijn moeder. Het 
zal dan ook niemand verbazen dat de originele 
poppen van de serie in het museum te vinden 
zijn. Bij Tante Hannie (naam van de vrolijk 
zwaaiende tv-presentatrice uit de jaren 50/60 
Hannie Lips) staat slechts 1 procent van de to-
tale verzameling van Paul en dat oogt al als 
heel erg veel. De grote droom van het stel is 
dan ook ooit een ruimte te vinden, waarin alles 
tentoongesteld kan worden. Wellicht is dat te 
vinden in Nijmegen en omgeving. Het zou een 
enorme publiekstrekker zijn voor oud en jong 
en kostbaar archief voor Nederlands cultuur-
goed en tv-geschiedenis.

Hoofdmoot
Samen verzamelen ze onder andere Chinese 
eetstokjes, glazen citruspersen, keukendinge-
tjes en alles van internationale koningshuizen. 
Maar de hoofdmoot van de te bewonderen 
collectie bestaat uit speelgoed en attributen 

Tante Hannie
  Paul van den Heuvel Wallace (midden) & Gromit (hond)

van alle bekende kinder-tv-series, tekenfilms 
en cartoons. Een opsomming: Pipi Langkous, 
Pipo de Clown, Fabeltjeskrant, Floris, de 
Thunderbirds, Disney, Dappere Dodo, Ti-Ta 
Tovenaar, Olie B. Bommel, Swiebertje. Dit 
allemaal is voor de ouderen onder ons een 
feest der herkenning uit hun jeugd, toen je nog 
voor een stuiver bij de buren naar de eerste tv, 
meestal zwart-wit, ging kijken, totdat je ouders 
er zelf een kochten. 

Floris en Disney
Van den Heuvel is de enige die de rekwisieten 
heeft van Floris, zijn kostuum, de zwaarden et 
cetera, compleet met handtekening van Rutger 
Hauer. Ook is er nu een unieke Disney-expo-
sitie te zien van Henk Albers (1927-1987), de 
enige Nederlandse tekenaar die Walt Disney 
ooit ontmoet heeft en voor hem heeft gewerkt. 
Henk heeft jarenlang ook voor Donald Duck 
gewerkt en is ooit begonnen voor Toonder en 

Geesink. Geïnteresseerden van over de hele 
wereld hebben deze expositie al bezocht.

Opsomming
In de 400 vierkante meter Tante Hannie staat 
dus 1 procent van de verzameling. De hele 
collectie bestaat uit 500.000 artikelen. De rest 
is opgeslagen of uitgeleend aan tentoonstellin-
gen. Onvoorstelbaar. We gaan verder met de 
opsomming: 4000 miniaturen staan uitgestald, 
verzameld door Jan Wagenaar die zestig jaar 
etaleur is geweest bij l’Oreal en in Van den 
Heuvel een waardige hoeder heeft gevonden 
van zijn schatten. Er zijn meer verzamelaars 
die hun kostbaarheden aan hem hebben toe-
vertrouwd, omdat Van den Heuvel de emotio-
nele kanten kent. Kinderen hebben vaak geen 
interesse in verzamelingen van ouders/ver-
wanten en zijn blij dat het dan toch bewaard 
blijft.

Saartje
Paul verhaalt sappig over zijn contacten met 
Saartje van de serie Swiebertje. Tot op hoge 
leeftijd kwam ze regelmatig langs in zijn 
voormalige speelgoedmuseum in Dieren. Saar 

  Markies Querulijn, Tom Poes, Joost, Olivier B. Bommel
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  Familie Duck

  Knikkerbaan

  Beeldje, te koop in de museumwinkel  E.T.

  Oude tv-camera, rechts aan de muur SwiebertjeFloris

  Ingang

kleedde zich dan zoals in de serie en samen 
dronken ze vaak een wijntje. Bezoekers von-
den de pop er dan wel levensecht uitzien als ze 
doodstil als decoratie fungeerde.
De originele tekeningen van Pipo de Clown 
zijn er ook te vinden, alsmede de originele 
poppen uit de Bereboot en Dappere Dodo. 

Voor jongeren
Voor de jongere bezoekers zijn er allerlei pop-
pen, figuren en gadgets te zien van Looney 
Tunes, Alf, Barbapappa, Sesamstreet, Mup-
pets, Shrek, South Park, Bart Simpson, Suske 
en Wiske, Pokémon, Wallice & Gromit, Smar-
ties. Voor de liefhebbers van de vroege jaren 
Star Wars en voor de latere jaren zijn er zoveel 
items te bewonderen dat je uren kan turen. 
Ook Lord of the Rings komt ruim aan bod en 
Spiderman en ET. Harry Potter mogen we ook 
niet vergeten, dus er is voor alle leeftijden veel 
herkenning.

Knikkerbaan
Echt prachtig is ook de grootste knikkerbaan 
van Europa, gemaakt door Jelle Bakker, een 
autistische man, die bekend is geworden om-
dat hij werd gespot door NBA-spelers, die zijn 
filmpjes liketen. Hij heeft inmiddels miljoenen 
kijkers op YouTube en ook miljoenen abon-
nees. Er zijn mensen die uren kunnen kijken 
naar de diverse banen die Jelle hier heeft ge-
maakt. 
Tot slot kom je in een echte museumwinkel, 
waar je zeker wat kunt kopen om dit bezoek af 
te sluiten met een aandenken. Tante Hannie is 
open van 11.00 tot 17.00 uur op woensdag tot 
en met zaterdag en zondag van 12.00 tot 17.00 
uur. Je betaalt een klein bedrag aan entree. 
Volwassenen 5 euro en kinderen gereduceerd. 
Echt de moeite meer dan waard.

Tekst: Anneke Arzbach  
Foto’s: Gerie Sandmann
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CULTUUR

Wijsneus
Jop (2) op het consultatiebureau tijdens 
het WK-voetbal. Gewogen en gemeten, 
mag hij verder worden uitgekleed. De 

vrouwelijke dokter: ‘Jo Jop, wat heb je 
een mooie romper aan. Die past goed bij je 
voetbal T-shirt.’ 
Jop: ‘Ja, oranje en rood-wit-blauw.’ 

De dokter vindt het knap dat Jop al vier 

kleuren kent. Ze verbaast zich toch al over 
zijn uitgebreide taalgebruik. Als dreumes 
en paps weg gaan zegt ze: ‘Da-ag, lekker 
ding’. 
Jop, beleefd als-ie is, groet terug: ‘Da-ag, 
lekker ding’.

Je zult een wijnliefhebber zijn die niet kan 
schaatsen. Dan waag je je met een stukje 
over bier ernstig op glad ijs. Als bier-
drinkers tevens fijnproevers zijn, krijgen 
zij hier de kans zich een schuimkraag te 
ergeren. Of zich een slag in de rondte te 
gniffelen om zoveel onwetendheid over de 
smaak van Bier (versus Wijn). 

Voor de veiligheid is het handig om de 
raakvlakken tussen wijn en bier als ape-
ritiefje te gebruiken. Beide dranken zijn 
oorspronkelijk vruchtensappen. Productie-
ingrediënten voor bier zijn onder andere 
mout en hop. Voor wijn zijn wereldwijd 
druivenplantages ingericht waar witte en 
rode (blauwe) vruchtenstruiken zich op 
hellingen uitgestrekt koesteren in zonne-
warmte. Ook is zowel wijn als bier na het 
gisten een alcoholische drank. Wie het hele 
productieproces van de populaire spirituali-
en wil volgen, doet er goed aan de digitale 
snelweg te kiezen; wel als BOB natuurlijk. 
Of haal le(e)svoer bij de bibliotheek. Slij-
ters die ooit dit vak moesten leren, zien 
ongetwijfeld nog de enorme hoeveelheid 
lesstof voor zich, waaraan overigens geen 
druppel van het vloeibare goud/bruin/
bokbier dan wel rode, witte en roséwijn te 
pas kwam. Of je moest het zelf inschenken 
tijdens het blokken, hik. Als je kijkt naar 
de geclassificeerde wijnen met klinkende 
topsport-namen, dan zijn de wijnchateaux 
in Frankrijk te tellen op de vingers van Les 
Bleus,* inclusief reservespelers en bobo’s. 
En de bières de France; dat zijn er nog veel 
meer. 

Oktober is zeker in Frankrijk de wijn-
maand; Duitsland leukt de wijnmaand op 
met bierfeesten. Nu Frankrijk en Duitsland 
hierbij passeerden, gaan we ons beperken 

tot de Benelux. Dat kan een insteek zijn, als 
we de alliantie Benelux husselen en beginnen 
in Groothertogdom Luxemburg, dat ook een 
naampje heeft als Moezel-wijnland. Maar 
als er met bier geproost gaat worden dan kan 
men kiezen uit tenminste Baffin, Bofferding, 
Diekirch, Mousel, Okult, Ourdaller, Simon 
en Clausel. Kies je Bofferding dan heb je het 
bekendste Luxemburgse biertje te pakken, 
bofkont.

De wijnbouw bij onze Belgische zuiderburen 
vertoont jojogedrag. De Romeinen brachten 
het goedje mee, zorgden voor de productie 
waarin later de klad kwam door ‘ijstijden’. 
Maar vandaag de dag zijn er zeker weer Belse 
wijntjes. Belgische bieren daarentegen heb-

ben alom een goede naam. En de keuze, 
die is reuze. Opgelijst kom je uit op meer 
dan 1600 merken. Met een alcoholpercen-
tage dat loopt van 0 tot meer dan 30 pro-
cent. Totaal willekeurig geprikt in de lijst 
springt er een blondje uit Ne Janneman, 
8,5 procent. Dat Pauwels Kwak in een 
Nijmeegse vriendenkring een eigen leven 
ging leiden, kwam door het glas waaruit 
je dit speciaalbier bij voorkeur drinkt. Een 
soort kelk in een onhandige houten houder, 
maar leuk. Zeker voor degene die mag 
afwassen… 

Nu nog ons molens-klompen-en-kaas-land 
als wijnwalhalla. Kansloos zullen som-
migen denken. Voor een beetje wijngaard 
heb je perfect samengesteld heuvelland 
nodig en vooral veel lekkere groeizame 
zonneschijn. De circa 200 wijnplantages, 
verdeeld over acht provincies in ons land, 
hebben andere goede kwaliteiten. De twee 
het dichtstbij Nijmegen zijn De Colonjes 
in Groesbeek en Eco Fields in Wekerom. 
Dan het Nijmeegs biertje: in de 16e en 17e 
eeuw was de Lange Hezelstraat een brou-
wersbolwerk. In het Lemke zat één van de 
grootste brouwerijen en de straatnamen 
zoals Lange (en Korte) Brouwerstraat 
stammen uit die glorietijd van het Nyemi-
chs bier. Het gerstenat werd gedronken uit 
bronzen pullen. Omdat bier destijds al een 
eeuwenoude volksdrank was, is het wel 
magertjes dat er anno 2021 maar weinig 
biermakers binnen de gemeentegrenzen 
opereren. Bekend zijn de brouwerijen De 
Hemel en Oersoep. Met nog 748 andere 
Nederlandse biermerken staan ze alfabe-
tisch geordend tussen het Alfa (herfst-)
bokbier en Zware Hufter, een … uh … ger-
stewijntje. Wat een dijk van een uitsmijter, 
zeg. Daarbij smaakt een goeie dessertwijn 
prima.

* Frankrijks nationale voetbalelftal 

Bier in de (wijn)maand 

Kwak

Tekst: Hette Morriën. Foto’s vlnr: Pinterest en Koloniën van Weldadigheid
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Tekst: Hette Morriën. Foto’s vlnr: Pinterest en Koloniën van Weldadigheid

Erfgoed
We schrijven eind juli 2021. Op de presti-
gieuze Unesco Werelderfgoedlijst van het 
gelijknamige comité, worden nieuwe voor-
stellen uit Nederland gehonoreerd. Het zijn 
delen van de Hollandse Waterlinie, de Ne-
derlands-Germaanse Limes (zeg asjeblieft 
geen ‘laims’) en de Maatschappij/Koloniën 
van Weldadigheid. Eerdere door Nederland 
ingediende aanvragen voor opname in de 
lijst waren in voorbije jaren al succesvol. 
Eentje daarvan – de Wadden – vormt 
natúúrerfgoed. Een tweede waardevolle 
locatie, het charmante oude Willemstad als 
hoofdstad van Curaçao, verwierf samen 
met één van dit eilands grillige noordelijke 
baaien eveneens de eervolle Unesco-status. 
De Antillen zijn Nederlands grondgebied, 
dus werd deze toewijzing opgeteld bij de 
overige cultuur-(en natuur-)erfgoederen 
van ons kikkerland. De lijst van al bestaan-
de Nederlandse werelderfgoederen bevat: 
het Ingenieur Woudagemaal, Schokland en 
omgeving, droogmakerij de Beemster, de 
Stelling van Amsterdam, de Amsterdamse 
grachtengordel, het Rietveld Schröderhuis, 
de Van Nellefabriek en het molencomplex 

Kinderdijk-Elshout. Reden om als klein land 
apetrots te zijn. De Hollandse Waterlinie 
knipoogt naar de Limeslinie, waarvan onze 
stad Nijmegen een belangrijk onderdeel 
vormt, evenals het noordelijker gelegen Elst. 
In de catacomben van de imposante Elster 
kerk*, tevens rijksmonument in de gemeente 
Overbetuwe, bevinden zich de oudste romein-
se tempelresten van heel Europa. Voor alle 
duidelijkheid: in het Romeinse rijk was de 
Limes de noordgrens, die liep van de Atlanti-
sche kust in Noord-Engeland via de Noordzee 
langs de hoofdstroom van Rijn en Donau naar 
de Zwarte Zee. Verder naar het oosten volgde 
de Limes de Eufraat naar de Rode Zee. Delen 
van deze grens-/verdedigingszone uit de peri-
ode 40 na Christus tot circa 250 na Christus, 
werden al eerder genomineerd en opgenomen 
in de Unesco-lijst. Maar nu dus vind je super-
dichtbij huis werelderfgoed. Je kunt er lopend 
komen of op de fiets.

Voor een bezoek aan de andere onderscheiden 
kandidaat in 2021 is het vanuit Dukenburg 
wat verder peddelen: de Maatschappij van 
Weldadigheid, eveneens een ‘grensgeval’. 
De plaatsen Frederiksoord, Veenhuizen en 
Wilhelminaoord liggen immers op het grens-
gebied van Drenthe, Friesland en Overijssel. 

Vaker verguisd en verwenst dan geroemd, 
schreven de Koloniën geschiedenis als een 
pauperparadijs. Met de behaalde Unesco-
titel echter mag op het uitgestrekte com-
plex van de Maatschappij het etiket geplakt 
worden ‘voorloper van onze verzorgings-
staat’, jawel. Belangrijke restanten die dit 
object opleverde zijn het museum de Kolo-
niehof, enkele bewaard gebleven arbei-
ders- en personeelswoningen, alsmede de 
eerste – nog bestaande – tuinbouwschool 
in Nederland. Wilhelmina- en Frederiks-
oord kregen al eerder de status mee van 
beschermd dorpsgezicht. Op het moment 
van samenstellen van dit artikeltje wordt 
de Kolonie overspoeld met dagjesmensen. 
Nog even en de Chinezen verplaatsen zich 
van Giethoorn naar Frederiksoord. Waarom 
staat Giethoorn eigenlijk nog niet op de 
Unesco-lijst, maar wel op het bord van het 
internationale Monopolyspel (Engelse uit-
spraak toegestaan), in één adem genoemd 
met Madrid. Zonder meer een eervolle 
vermelding voor ons Overijsselse Venetië, 
maar hoe is dit het punterdorp gelukt?

* De Grote of Sint-Maartenskerk, Sint-
Werenfriduskerk of Nederlands Hervormde 
kerk.

Frederiksoord
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VERGETEN VERLEDEN

DE REVUE DER SPORTEN
KIJKJES BIJ NEDERLANDSCHE AUTOMOBIEL-HANDELAREN
BIJ DE FIRMA TASCHE & CO. TE NIJMEGEN

Begin twintigste eeuw was De Revue der 
Sporten hét sportmagazine van Nederland. 
Automobielen hoorden daarbij. Het blad 
ging op bezoek bij belangrijke autobedrij-
ven. De firma Tasche & Co. in Nijmegen 
was er een van. Op 3 september 1908 ver-
scheen de reportage die hier integraal is af-
gedrukt. Ook de meeste foto’s komen uit dit 
nummer. Het geeft een prachtig tijdsbeeld. 

Hoe het kwam weet ik niet, maar toen ik Za-
terdagochtend, zeer vroeg, in dc nieuwe garage van 
de firma Tasche & Co. te Nijmegen stond, moest ik 
onwillekeurig een vergelijking maken tusschen een 

luxe-stal met paarden en een automobielgarage — 
zonder paarden. 

Er werd daar namelijk in de vroegte druk ge-
schrobd, geplast en geveegd, met emmers geloopen 
en met waterstralen gespoten, dat ’t een lust was te 
zien. Een paar auto’s werden schoongemaakt van 
kap tot wiel, en de heele garage, reeds zoo blank en 
blinkend van vloer en tegelwand, glom als de wan-
gen van een Geldersche boerin, die aan de wasch is. 

Maar, hoewel ’t door die mooie rijtuigen, allen 
in gelid, sommigen met kleeden zorgvuldig bedekt, 
op ‘n stal leek, was de stallucht afwezig. Geen paar-
denlucht, geen paardenmest, — een witte asphalt-
vloer, een gladde inrit zonder rijtuigsporen, een 
keurige remise, de stal dus van het moderne ver-
keersmiddel en van den toerwagen: de automobiel. 

’t Was, zooals gezegd, nog vroeg, nog vóór kan-
toortijd, maar dat drukke gedoe bewees, dat men bij 
Tasche & Co. niet lang slaapt. Er is daarvoor veel te 
veel werk aan den winkel. 

En toch was die nieuwe garage, die zulk een 
mooi wit geveltje aan dc Gerard Noodtstraat 57-59 
heeft, een gevel, smaakvol door eenvoud en keu-
rige afwerking, nog maar de helft van de geheele 
inrichting. Want aan de v. d. Brugghenstraat 6-8 is 
er een tweede garage met een rooden gevel. Beide 
groote ruimten zijn onderling verbonden en grenzen 
aan een open plaats, waar ook veel ruimte is, zoodat 
het geheele complex gebouwen een oppervlakte 
van 1000 M2. beslaat en eigenlijk een reusachtige 
moderne doorrit of, zooals ’t in sommige provincies 
heet, een »doorreet« is. 

Vroeger ging je toeren van Oosterbeek of Arn-
hem naar Berg en Dal of Cleef, wat een heelen toer 
was en dan hield je onderweg in zoo’n doorrit op. 

De paarden kregen Geldersch roggebrood en water, 
de jeugd Nijmeegsche moppen. Dan ging ’t weer 
verder, en ’t was toen aardig, hoewel soms slaap-
verwekkend. Tegenwoordig gaat men per auto, ’s 
middags even naar Berg en Dal, Beek, de Piasmo-
len en, komt men van ver, dan rijdt men bij Tasche 
& Co. aan of haar garages in. In plaats van rogge-
brood komen er benzine, vet, Engelsche sleutels in 
een ommezientje en de passagiers kunnen zich even 
verfrisschen in de keurige lavatories; ja zelfs is er 
een badgelegenheid, hetgeen na autotochten veel 
aangenamer is dan het vinden van een moppenwin-
kel. 

Er kunnen door Tasche & Co. minstens 28 au-
to’s tegelijkertijd geborgen worden. Ze staan dan in 
‘t gelid en er blijft in beide garages een ruimte over, 
groot genoeg om er met twee auto’s naast elkaar 
nog door te rijden. In hoofdzaak zag ik er auto’s 
staan van de merken Ariés en Belgica, mooie groote 
wagens, die zacht loopen, zooals bleek uit een toer-
tje door de omstreken van mooi-Nijmegen. 

Alle wagens, die er dien dag stonden en nog 
een reusachtige gele Belgica, moesten de revue 
passeeren, waarbij de photograaf als generaal fun-
geerde. »We zullen ze allemaal eens laten rijden,« 
zeide de Co. van de firma, de heer Lebret, en op zijn 
wenk kwam het geheele personeel, circa 25 man, 
aangestormd en in een minimum van tijd was elke 
wagen voorzien van een chauffeur, die zooals uit 
de diverse manoeuvres bleek, allen inderdaad den 
naam van chauffeur verdienen, vooral en in de eer-
ste plaats »Wim«, die, naar ik vernam, bekend staat 
als een der beste auto-bestuurders van Nederland. 
In de bovenverdiepingen van de gebouwen liggen 
de werkplaatsen en de kantoren. Natuurlijk kunnen 
beneden, op den beganen grond, ook alle auto’s ge-Een drukke dag en een goede business.

De koele bandenkelder met »fijne« merken.

2e garage aan de Van der Brugghenstraat in 1908.
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De garage aan de Gerard Noodtstraat in 1972 (Foto: Evert F. van der Grinten, collectie RAN)
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Op 13 mei 1909 verscheen in De Revue der 
Sporten een reportage over concurrent L.A. 
Moll in de Van Welderenstraat. Dit verhaal is 
al eerder gepubliceerd in Vergeten verleden.

Originele tekst: Gos. de Voogt
Foto’s uit 1908: Moussault
Samenstelling: René van Berlo

repareerd of voorzien van kleine of groote onderde-
len worden. Dag en nacht is daarvoor gelegenheid 
en zomers komt men tijd te kort om de passanten 
te helpen, daar er te Nijmegen, als overgangsplaats 
voor den Rijn, zeer veel auto’s passeeren. ’t Getal 
zou nog grooter zijn, wanneer de bepalingen voor 
het passeeren der Duitsche grenzen gemakkelijker 
en meer up-to-date waren. Te Nijmegen eindigt ook 
de beste en mooiste weg in ons land voor autos, de 
chaussée van Maastricht langs Venlo naar Gelder-
land, een Rijksweg zonder weerga, waar elke chauf-
feur zonder ‘t minste gevaar harder kan en mag en 
wil rijden dan... 10 KM.! 

Ik ben daarover ook nu weer met een 50 à 60 
KM. gevlogen in een Ariés zonder een kip te zien, 
en dat zegt veel voor iedereen die de anti-auto-fauna 
bestudeerde.

Tasche en Co. heeft ook een bandenkelder en 
’t is daar in die koele donkere diepte om respect te 
krijgen voor die hoeveelheid »Dunlops« en »Con-
tinentals«, die een waarde van eenige duizenden  
guldens vertegenwoordigen, thans onbeweeglijk en 
goed verpakt daar hangen, maar elk oogenblik van 

hun rekken afgenomen kunnen worden om in dui-
zelingwekkende vaart duizenden kilometers rond te 
draaien. 

De bandenkelder is voornamelijk gevuld met de 
genoemde merken, maar voor »Michelins« of ande-
ren loopt men bij Tasche & Co. ook niet weg. 

»En hoe ziet u de naaste toekomst van den au-
tomobielhandel in?« vroegen wij ten slotte den heer 
Lebret. 

»O, ik geloof dat we daarvoor niet bang be-
hoeven te zijn. Onze inrichtingen moeten steeds 
vergroot worden. De auto heeft burgerrecht gekre-
gen. De prijsverlaging, waarvoor gevreesd werd, is 
onnoodig, want ook de Hollanders weten dat voor 
goed werk goed geld betaald moet worden,« was 
’t antwoord. 

In drie jaar tijd moest Tasche & Co. reeds twee-

In een der garages. De groote Belgica-wagen in ‘t midden. Rechts »Wim«, bezig aan de M. 233, den 
dienstwagen van de firma, een Ariés, die loopt als een kievit. 

In de reparatie-lokalen der firma Tasche & Co. 

Een passeerende auto wordt direct geholpen aan 
alle benoodigdheden. Men ziet op deze foto den 

gevel aan de Gerard Noodtstraat 57-59. 

maal vergrootcn — en dat getuigt voldoende van 
vooruitgang. Tevens ook van energie en onderne-
mingsgeest dezer firma, wier inrichting een sieraad 
mag genoemd worden van de steeds sierlijker en 
ook steeds grooter en uitgebreider wordende Kei-
zer-Karel-stad aan de Waal, het goede, oude Nijme-
gen. 

Detail van de gevel van de garage in de Gerard 
Noodtstraat. In het pand zit tegenwoordig 

biowinkel Van Nature. 2013 (Foto: Henk van Gaal)
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Vanwege het veertigjarig bestaan van 
zwembad Dukenburg beschrijft toen-
malig manager Wil Rengers in een serie 
de geschiedenis van dit bad. 
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Kroniek van zwembad Dukenburg 

Tekst: Wil Rengers 
Foto: zwembad Dukenburg

1999 
Onrustige periode
1999 was een zeer onrustig jaar in de directe 
omgeving van het zwembad. In maart brak 
brand uit in het dak van zwembad en wijk-
centrum. Deze brand ontstond rond half zes ’s 
morgens. De brandweer had het vuur redelijk 
snel onder controle. Aanvankelijk dacht men 
volgens de politie dat chloorgas vrijgekomen 
zou zijn, maar daar was gelukkig geen sprake 
van. De brand was in een heel ander deel van 
het gebouw ontstaan, ver weg van de chemica-
liënopslag. De schade bij het zwembad betrof 
een op de plaats van de brand gelegen kantoor-
ruimte. In het wijkcentrum ging het om de ont-
moetingsruimte. De schade had gelukkig geen 
gevolgen voor de activiteiten in het zwembad. 
De telefoon in de receptie stond roodgloeiend, 
omdat verontruste bezoekers wilden weten of 
het bad open was. Maar zij konden worden 
gerustgesteld. Na technisch onderzoek kwam 
vast te staan dat de brand ontstaan was door 
kortsluiting. Dit zorgde voor een schade van 
circa honderdduizend gulden. 

Gevoel van onveiligheid
Dat hadden bezoekers van activiteiten in 
zwembad en wijkcentrum ter hoogte van de 
jongerenboerderij grenzend aan het zwembad. 
Groepen jongeren zorgden voor dit gevoel. Dit 
waren jongeren voor wie weinig geregeld was 
en dan meestal ‘rondhingen’ op het plein voor 
het zwembad. Dit plein was nogal besloten. 
Helaas moest steeds vaker de politie ingescha-
keld worden om weer rust in de omgeving te 
krijgen. In de jaren die volgden werd de situ-
atie niet beter. De overlast bleef. Een oplos-
sing zou het plaatsen van een mosquito zijn. 
Dit is een apparaat met een hoogfrequent ge-
luid, niet hoorbaar voor ouderen maar wel heel 
onaantrekkelijk voor (hang)jongeren. Helaas 
was het niet de oplossing van het probleem. 
Uiteindelijk greep B & W in. De burgemeester 
zelf bepaalde dat camera’s opgehangen zou-
den worden om de raddraaiers beter in beeld 

te krijgen. Helaas is dat niet helemaal gelukt, 
want in oktober 2007 brandde de jongeren-
boerderij, direct grenzend aan het zwembad, 
volledig af. Gelukkig was er geen schade aan 
het zwembad zelf. 
Na verloop van tijd keerde de rust terug en 
verdween het gevoel van onveiligheid bij de 
bezoekers. Dit was te merken aan de stijgende 
bezoekcijfers, cijfers die door de onrust afge-
nomen waren.

Legionella
Bezoekers van de Westfriese Flora raakten 
besmet met de legionellabacterie afkomstig 
van verneveld water uit een bubbelbad. Dit 
was eveneens in 1999. Bij zwembaden in het 
hele land gingen de alarmbellen af. Het water 
in doucheleidingen zou een bron van besmet-
ting kunnen zijn. Dit was voor de directie van 
Sportfondsen Nijmegen aanleiding actie te 
ondernemen. Allereerst werden de douchelei-
dingen meerdere keren per week doorgespoeld 
met heet water van boven de 60 graden. Een 
bijkomend voordeel of nadeel voor sommige 
zwemmers was dat het douchewater daardoor 
een stuk warmer uit de douchekoppen kwam. 
Daarnaast werd besloten om met UV-lampen 
de nog aanwezige bacteriën in het douche-
water te doden. UV-lampen werden in die 
tijd door de zwembadwereld vaker gebruikt 
om het zwembadwater te reinigen. Met deze 

maatregelen werd ook een hoop onrust weg-
genomen bij de oudere bezoekers. Het zwem-
bad hoopte door het plaatsen van deze lampen, 
kosten circa 1500 gulden per zwembad, deze 
bezoekers weer binnen te krijgen. 

27 miljoenste bezoeker 
1999 was gelukkig niet alleen maar kommer en 
kwel, want op 25 augustus van dat jaar werd in 
Sportfondsenbad Dukenburg de 27 miljoenste 
bezoeker van Sportfondsen Nijmegen ontvan-
gen. De telling gaat terug tot 1937: de opening 
van Sportfondsenbad Oost, het eerste Sport-
fondsenbad in Nijmegen. Later zijn daar West 
en Dukenburg bijgekomen.
De heer T. van Gammeren was de gelukkige en 
werd welkom geheten door H. Jacobs, direc-
teur Sportfondsen Nijmegen en W. Rengers, 
locatiemanager van Sportfondsenbad Duken-
burg. 
De heer Van Gammeren zwom graag in zwem-
bad Dukenburg vanwege het heerlijk warme 
water en de gezellige ontmoetingen met zijn 
zwemvrienden. Als cadeau voor deze mijlpaal 
werd hem vervoer per privébus naar Duken-
burg met gratis zwemmen voor zijn familie 
en vrienden aangeboden. Tevens viel hem ook 
een fraai boeket bloemen ten deel.

Situatie plein in 2003, op voorgrond rechts zwembad Dukenburg
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Systeemkaart Joodse Raad van Nathan Brogholter
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Afgelopen mei verscheen het boek 
Voor Joden verboden. Hoe de Joodse 
gemeenschap uit Nijmegen verdween 
1940-1945 van de hand van stadgenoot 
Frank Eliëns. In de komende uitgaves 
van de Dukenburger nemen we een van 
de geschreven portretten uit zijn boek 
op, besteden wij aandacht aan een aan-
tal levensgeschiedenissen van Joodse 
Nijmegenaren en Joden die in Nijmegen 
ondergedoken waren of wilde onderdui-
ken en het slachtoffer werden van het na-
zibewind. Dit keer staan Nathan en Elsa 
Brogholter-Passmann centraal.

Joodse oorlogsslachtoffers

De in 1883 in Goor geboren Nathan Brog-
holter en zijn in hetzelfde jaar in Xanten 
(D) geboren vrouw Elsa Passmann vestig-
den zich in augustus 1940 in Nijmegen. Zij 
trokken in bij bij Isaäc Glaser en Bernadina 
Passmann (de zus van Elsa) aan de Graaf-
seweg 32.

Nathan moest zich in de zomer van 1942 mel-
den in Westerbork. Vlak voor zijn vertrek on-
derging hij in het Wilhelmina-ziekenhuis een 
zware operatie. Dat kon een gedwongen ver-
trek naar Westerbork niet voorkomen. Kort 
voor dit vertrek had Elsa Brogholter op 5 ok-
tober Mr. Leenen, accountant in Nijmegen, 
notariële volmacht verleend om haar belangen 
te vertegenwoordigen. ‘Van eenig teeken van 
leven is mij sindsdien niet meer gebleken’, zo 
verklaarde deze kort na de oorlog.
Nathan overleed op 14 oktober 1942 in Wes-
terbork en werd twee dagen later op de Joodse 
begraafplaats in Assen begraven. Elsa werd 
met het transport van 23 oktober 1942 naar 
Auschwitz vervoerd waar zij direct na aan-
komst op 26 oktober werd vermoord. Voor het 
huis waar Elsa in Xanten woonde - Karthaus 2 
- ligt ter herinnering aan haar een Stolperstein. 

Bewindvoerder
Tot bewindvoerder over het vermogen van 
Brogholter werd op 16 oktober 1945 Mr. J.H. 
Leenen aangesteld. In een brief van 8 april 
1946 aan het Nederlands Beheersinstituut, af-
deling Nijmegen, gaf Leenen een tussentijds 
verslag van zijn bevindingen. Op 1 mei 1941 

Nathan en Elsa 
Brogholter-Passmann

bedroeg het vermogen van Brogholter en zijn 
vrouw blijkens aangifte voor de vermogens-
belasting rond de 44.000 gulden. Brogholter 
bezat geen onroerend goed en had zijn roerend 
vermogen bij Lippmann, Rosenthal & Co in 
Amsterdam moeten inleveren. Van deze bank 
kreeg hij maandelijks 120 gulden om in zijn 
levensonderhoud te kunnen voorzien. Door 
Brogholter en zijn vrouw waren dertig effecten 
bij deze (roof-)bank ingeleverd ter waarde van 
bijna 58.000 gulden. Alle effecten waren door 
de bank verkocht.
In bezit van de bewindvoerder was een aan-
deel van 300 gulden. Hij maakte in genoemde 
brief melding van de verkoop van een aantal 
dividendbewijzen, waarvan hij de waarde niet 
noemde. Verder stond op een tweetal spaar-
bankboekjes nog een tegoed van ruim 5700 
gulden.
Leenen had van mevrouw Brogholter een aan-
tal keer contant geld in ontvangst genomen en 
dit samen met de opbrengst van de dividend-
uitkering van aandelen op een geblokkeerde 
rekening gestort. Het betrof een bedrag van 
685 gulden. Ook ontving hij een tas met sie-
raden.

Huis leeggehaald
Zoals gemeld woonde het echtpaar in bij hun 
zwager. Nathan en Elsa bezaten nauwelijks 
meubilair. Maar het weinige dat er was, ver-
dween toen het huis van de familie Glaser 
werd leeggehaald na hun vertrek naar Wester-
bork. De waarde werd getaxeerd op 5.000 of 
6.000 gulden.

Basisloon
Op 16 september 1946 vroeg Leenen het Ne-
derlands BeheersInstituut zijn basisloon voor 
zijn werkzaamheden naar behoren te honore-
ren, zeker omdat hij heel secuur en uitvoerig 
de bewindvoering verrichtte. ‘Ik wil hierop 
niet terugkomen, want het is niet prettig deze 
financieele kwestie telkens opnieuw te moeten 
aanroeren. In het geval Brogholter kan ik even-
wel met de luttele beloning van fl. 50,- per jaar 
geen genoegen nemen. Het is mij volkomen 
onbegrijpelijk, dat het Ned. Beheersinstituut 
in dit geval zelfs gemeend heeft de toch al ge-
ringe minimum belooning van fl. 100,-- voor 
een heel jaar te moeten halveeren. Of hiertoe 
het recht bestaat, weet ik niet, maar onbillijk 
is het zeker.’

Slotsom
In zijn eindverslag van 3 november 1951 
kwam Leenen tot de slotsom dat het vermo-
gen van het echtpaar Brogholter moest worden 
vastgesteld op 60.366,46 gulden. Het grootste 
deel bestond uit effecten waarover nog geen 
rechtsherstel had plaatsgevonden, maar gere-
kend werd op een uitkering van 70 procent van 
de waarde van de effecten. Een uitkering die 
overigens in een eerder stadium door de Raad 
voor het Rechtsherstel was verworpen. Het is 
niet bekend hoe de bewindvoering uiteindelijk 
precies vorm heeft gekregen, maar we mogen 
ervan uitgaan dat de vordering aan de nabe-
staanden werd toegewezen.

Tekst: Frank Eliëns
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HOOGSTE PUNT NIEUWBOUW TOLHUISZWANENPARK

Dukenburg in stukjes

Donderdagmiddag 2 september was er 
een informele bijeenkomst op de bouw-
plaats in Tolhuis bij het Hof van Nijme-
gen-project. Esther Lamers (directeur 
bestuurder van woningbouwcorporatie 
Woonwaarts), Jasper Karel (adjunct-di-
recteur van KlokBouw), wethouder Noël 
Vergunst en vertegenwoordigers van 
bouwer, woningcorporatie en gemeente 
waren samengekomen om kort het hoog-
ste punt van de nieuwbouw te vieren. 

Geheel coronaproef kwam men samen mid-
den op de toekomstige 27e straat Tolhuis, 
het mooie weer speelde goed mee. 

Klokbouw-projectontwikkelaar Pieter de 
Kort stelde iedereen voor. Na een bezich-
tiging van enkele appartementen en een 
hoekwoning waren er korte toespraken. 
Noël Vergunst opende en gaf onder meer 
aan dat er bewust gekozen is voor straat-
nummers: het is een deel van Tolhuis en 
geen aparte wijk aan de Van Schuylenburg-
weg. Op het eind van zijn relaas refereerde 
hij aan het warmteoverdracht-station en de 
terechte reacties van de bewoners die het 
voor hun deur zouden krijgen. De drie be-
trokken wethouders wisten echt van niets.
Esther Lamers vertelde dat hier een mooie 
mix van koop- en huurhuizen komt met 
42 huurappartementen, 52 koophuizen en 
62 huurhuizen. Van de huurhuizen zijn er 
twintig ingericht tot levensloopbestendige 

woningen. Zes daarvan, op de kopse kanten 
van een rijtje huizen, hebben een extra ka-
mer op de begane grond. Een van de grotere 
huizen, met twee verdiepingen, is geschikt 
voor een gezin met veel pleegkinderen. 
Jasper Karel van KlokBouw legde uit dat 
de plannen om het grote betoncomplex van 
de oude HAN (hogeschool Arnhem-Nijme-
gen) om te vormen tot wooncomplex al snel 
van tafel waren. Een bouwplan met een vijf 
verdieping hoog woningfront langs de Van 
Schuylenburgweg werd door de gemeente 
afgeblazen omdat het een te grote aantas-
ting van het groen werd. Hij is tevreden met 
de nu gekozen invulling.
Na deze toespraken ontkurkten Esther, Jas-
per en Noël de champagne en samen heffen 
ze het glas op het bereiken van het hoogste 
punt van project Hof van Nijmegen in Tol-
huis. De bouw zal zonder tegenslagen mid-
den 2022 afgerond zijn.

Een kijkje op de bouwplaats begin septem-
ber leert dat er inmiddels vijf huizenblok-
ken in omvang staan. Bij een zesde wordt 
gewerkt aan het fundament. De eerste hui-
zenblokken hebben al deels gemetselde bui-
tenmuren. Blok vier kreeg op dat moment 
een puntdak. In het appartementengebouw 
werd er op de onderste verdiepingen al het 
tegelwerk in keuken en het sanitair aange-
bracht.  

Tekst en foto: Peter Saras 

Wethouder Noël Vergunst spreektDe voormalige ROC-locatie Zwa-
nenveld in Nijmegen ondergaat de 
komende tijd een transformatie. Dit 
gebied wordt door Ten Brinke Vast-
goedontwikkeling en Slokker Vast-
goed, de eigenaren van de locatie, ont-
wikkeld tot een veelzijdige woonbuurt 
in een stadsparkachtige setting. Deze 
plek krijgt de naam Zwanenpark.

Meedenken
Deze ontwikkeling is niet alleen bedoeld 
voor de toekomstige bewoners. Ook bu-
ren en andere bezoekers kunnen gebruik 
maken van Zwanenpark. Omwonenden 
en andere geïnteresseerden worden daar-
om van harte uitgenodigd mee te denken 
met de ontwikkelingen. De ontwikke-
laars horen graag uw ideeën, wensen en 
eventuele zorgen.

Bijeenkomst
De ontwikkelaars trappen af met een 
openbare startbijeenkomst voor alle om-
wonenden en ondernemers in de buurt. 
Deze vindt plaats op donderdag 30 sep-
tember tussen 17.00 en 21.00 uur in Win-
kelcentrum Dukenburg. Er zijn tijdsslo-
ten van een half uur. 
Aanmelden voor een tijdsslot kan via de 
website zwanenpark.nl. 
Heeft u vragen? Stuur dan een e-mail aan 
info@zwanenpark.nl.

Tekst: Kaj Bouman en Theo Dohle 
Foto: Jacqueline van den Boom
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GILBERT DE BRUIJN: BLAUWTJES

STUIVERTJE GEWISSELD?

De kreet ‘stuivertje wisselen’ hebben we 
te danken aan een oud kinderspel dat 
lijkt op ‘boompje verwisselen’, waarbij 
spelende kinderen om de beurt elkaars 
plaats innemen. Heel goed te doen in 
groen, groen Dukenburg. Zijn er genoeg 
bomen in het spel, dan blijft er wel eens 
een plekje leeg. Om de volgende kleine 
criminele actie ook weg te schrijven on-
der ‘stuivertje wisselen’? Het lijkt kin-
derspel van jongvolwassenen.

In het buitengebied tussen Nijmegen-Zuid/
Dukenburg en Overasselt zijn bij enkele 
weilanden gele naambordjes geplaatst, die 
hun bestaan danken aan (eerdere) bewoners 
en hun geschiedenis in de omgeving. 

Zo stonden aan één weg/zandpad schuin te-
genover elkaar twee paaltjes met op het gele 
bordje in zwarte letters de namen Pieken 
Halve Vrouwen en Kortbossen. Deze zomer 
viel het op dat de Halve Vrouwen – van het 
paaltje geschroefd – een ander leven zijn 
gaan leiden. Kortbossen hangt er gelukkig 
nog wel en enkele tientallen meters aan de-

zelfde kant van de weg is er eentje bijgeko-
men: De Meier. Aha, die heeft dus stuivertje 
gewisseld met Pieken Halve Vrouwen? Niks 
hoor, het vermoeden bestaat dat lolbroeken en/
of grapjurken de pikante naam van het ‘vrou-
wen’-bordje aansprak en het naamplaatje als 
souvenir meenamen naar hun verblijfplaats. 
Een studentengrap, een vrijgezellenfeestje? 
Of een actie van een jeugdgroep elders uit het 

land, want zeker weten: scoutinggroepen 
uit Nijmegen en omgeving worden berispt 
voor het zomaar verduisteren van bordjes of 
straatmeubilair. En terecht, gewoon afblij-
ven van spullen die niet van jou zijn. Maak 
er een foto van.

Tekst: Hette Morriën
Foto: familie-album Hette Morriën
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Het was een raar jaar voor 
mijn favoriete vlindertjes, 
de blauwtjes. In het gehele 
land kelderde hun aantallen. 
Ik heb vele avonden en och-
tenden gespeurd, maar moest 
toch elke keer uitwijken naar 
de Overasseltse en Hatertse 
Vennen om ze te fotografe-
ren.

Nu aan het einde van het 
seizoen een kleine ode aan 
deze kleine schoonheden. 
Stadpark Staddijk wisselt van 
zomer naar herfst. Wandel-
schoenen aan en de prachtige 
kleuren van de herfst bewon-
deren.

Tekst en foto: Gilbert de Bruijn
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BEWEEGROUTE WEEZENHOF

Fy-fit Fysiotherapie Nijmegen en bewo-
ners uit Weezenhof hebben gezamenlijk 
het initiatief genomen om een beweeg-
route door de wijk te organiseren. 

Bewegen is gezond. Door deze activiteit 
komt de wijk letterlijk in beweging. Bo-
vendien bevordert het de sociale contacten 
in de wijk op een laagdrempelige wijze die 
voor iedereen bereikbaar is, zowel jong als 
oud.

De route is voor iedereen toegankelijk en 
zichtbaar en kan op elk gewenst tijdstip 
door mensen individueel dan wel in zelf-
gevormde groepjes gelopen worden. Tij-
dens deze route is er een mogelijkheid om 
oefeningen te doen die aangegeven staan 
op bordjes en via een app inzichtelijk ge-
maakt worden.  Daarnaast is het de bedoe-
ling dat er wekelijks onder leiding van een 
fysiotherapeut deze route van ongeveer 
1½ kilometer door de wijk gelopen wordt. 
Tijdens de looproute wordt op geschikte 
momenten een aantal lichamelijke oefenin-
gen gedaan, gebruikmakend van bestaan-
de objecten langs de route (bankjes, tafel, 
klimwand, klimrek, bomen enzovoort). Tij-
dens dit moment staat natuurlijk bewegen 
centraal, maar ook het sociale karakter van 
het ‘samen’ bewegen en elkaar stimuleren 
is hierbij een belangrijke factor. Na het lo-
pen van deze ronde willen we met de groep 

een kopje koffie drinken om ook hiermee 
het groepsgevoel te creëren en mensen te 
verbinden.          
          
Het enige object dat we missen op de rou-
te is een evenwichtsbalk laag bij de grond. 
Daarnaast is de wens aanwezig om de route 
te  begeleiden door een aantal bordjes die 
bij de diverse objecten staan. Op deze bord-
jes kan kort en duidelijk de oefening wor-
den uitgelegd. Bovendien is het mogelijk 
om een app te installeren waarop de route 
met oefeningen staat aangegeven. In Rot-
terdam bestaat een dergelijke app genaamd 
Fithappens 010. De bordjes en de app bie-
den de mogelijkheid om ook zelfstandig 
zonder begeleiding op elk willekeurig tijd-
stip de route te lopen. Voor de aanschaf van 
deze bordjes met tekst, de app en de aan-
schaf van een evenwichtsbalk willen wij 
een beroep doen op het gemeentelijk budget 
van mijnwijkplan. 

Weezenhof is zoals vele wijken aan het ver-
grijzen. In principe is de doelgroep 60-plus, 
maar ook jongere bewoners kunnen gebruik 
maken van de route. Het is de bedoeling om 
medio april te starten met de eerste loop-be-
weegroute onder begeleiding van een fysio-
therapeut van Fy-fit.

Tekst: Marion Brouwer en Kees Teeken
Foto: Arthur de Jonge

‘Als er één naam is die de prijs van het 
grote goed Vrijheid in Nijmegen beli-
chaamt, is dat wel die van Alexander 
Salomons.’ 

Zo begon een oproep van 25 Nijmegena-
ren aan NS, ProRail en het stadsbestuur 
om een monument op te richten voor 
deze rabbijn en (een deel van) het Sta-
tionsplein zijn naam te geven. Salomons 
heeft vóór de oorlog Joodse vluchtelin-
gen opgevangen. In de oorlog werd hij - 
net als miljoenen andere Joden - zelf ver-
moord door de nazi’s. De oproep stond in 
de Dukenburger, Mariken en de Wester. 
Naar aanleiding hiervan stelden raadsle-
den van Stadspartij Nijmegen, PvdA en 
VVD vragen aan het college van B en 
W, onder andere: ‘Deelt het college de 
wens van deze Nijmegenaren om een ge-
denkplaats op te richten voor Alexander 
Salomons?’ Het antwoord was: ‘Ja, deze 
wens wordt gedeeld door het college. We 
vinden het belangrijk om de gebeurte-
nissen van de Tweede Wereldoorlog in 
Nijmegen te blijven herinneren. (...) Het 
verhaal van rabbijn Salomons is er een 
dat we willen blijven herinneren.’ Welke 
vorm dit krijgt is nog niet bekend. Het 
college zal hierover overleggen met alle 
betrokkenen.
De oproep was ondertekend door Mar-
jolein Baltussen, René van Berlo, Clem 
Bongers, Dick Bos, Marjan Bos, Jan 
Brauer, Hendrik-Jan Derksen, Frank 
Eliëns, Fifi Groenendijk, Kees Groenen-
dijk, Mariska van Heijster, Wim Hompe, 
Frans Houtbeckers, Bregje Jaspers, Rob 
Jaspers, Mariët Mensink, Hette Morriën, 
Qader Shafiq, Hans Slavenburg, Janneke 
Slavenburg-Bon, Frans B. Tromp,  Dolly 
Verhoeven, Martijn Vermeulen, Els Vis-
sers en Jeroen van Zuylen. 

Tekst: René van Berlo
Foto: Fotopersbureau Gelderland



Lezing in Wijkcentrum Dukenburg

De Nijmeegse genealogische vereni-
ging heeft een interessante reeks lezin-
gen aangekondigd. Deze zullen weer in 
Wijkcentrum Dukenburg, zaal 1.06B, 
worden gehouden.

Dinsdag 12 oktober: Zoeken in de Fran-
se archieven door Tanja van den Berg. 
Het zoeken in Franse archieven is voor 
velen vaak een uitdagende bezigheid. 
Niet in de laatste plaats vanwege de 
taalbarrière. Ook zonder de Franse taal 
machtig te zijn is het zeker mogelijk je 
weg te vinden binnen het grote aanbod 
van gedigitaliseerde registers. 

Waar start u de zoektocht? Hoe zoekt u 
in Franse archieven? Welke archieven 
zijn online te vinden? Waar vindt u gege-
vens over Hugenoten? Welke informatie 
is te vinden over Franse militairen en hoe 
vindt u de stamboeken van Nederlandse
militairen in het leger van Napoleon? 
De lezing neemt u mee op onderzoek en 
geeft u handige tips waarmee u zelf aan 
de slag kunt bij uw ontdekkingstocht. 

Dinsdag 9 november: ALV, ná de verga-
dering de lezing De Gilden door Louis 
Busch.Dat er vroeger gilden waren, 
waarin veel ambachtsleden zich verza-
melden, is vrij algemeen bekend. Dan 
hebben we het over vakgilden. Maar er 
waren ook gilden, ook wel schutterijen 
of broederschappen genoemd, die zich 
niet alleen bezighielden met het verdedi-
gen van een streek, een stad of een dorp, 
maar ook met bijvoorbeeld het verzor-
gen van zieken en met het begraven van 
doden. Deze gilden zijn vaak heel lang 
geleden opgericht, 300 tot wel 700 jaar 
geleden en sommige bestaan ook tegen-
woordig nog.

Tekst: Janwillem Koten. Foto: Pixabay
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HULP BIJ TAAL EN COMPUTER IN BIEB

Wil je graag beter Nederlands leren lezen 
of spreken? Beter met de computer over-
weg kunnen? Of ken je iemand die dit 
graag wil? In Bibliotheek Zwanenveld 
kun je het hele jaar meedoen aan allerlei 
(gratis) activiteiten om taal- of digitaal 
vaardiger te worden. 

In Bibliotheek Zwanenveld (Zwanenveld 
90-98) is iedereen elke maandag van 10.00 
tot 12.00 uur welkom in het Taalcafé. Hier 
kun je oefenen met het spreken van de Ne-
derlandse taal. Je kunt meedoen wanneer je 
wilt. Liever beter leren lezen? Sluit je dan 
aan bij een leesgroep. Samen met anderen 
lees je eenvoudige boeken. Daarna be-
spreek je het verhaal. In het Taalhuis staat 
elke donderdag tussen 14.00 en 16.00 uur 
iemand klaar om samen te kijken hoe je de 
Nederlandse taal kunt oefenen. Je kunt je 
hier ook aanmelden voor een leesgroep of 
taalcursus. 

Digitaal op weg in de bieb
In Bibliotheek Zwanenveld kun je ook al-
lerlei cursussen en workshops volgen om 
meer te leren over de digitale wereld. Ge-
duldige vrijwilligers helpen je op weg. In 
de Klik & Tik-cursus op dinsdagen van 
13.00 tot 15.00 uur leer je stapje voor stapje 
hoe een computer werkt. Tijdens de cursus 
Welkom Online op vrijdagen van 13.00 tot 
15.00 uur leer je wat je allemaal op internet 

kunt doen, zoals shoppen, chatten of een 
route opzoeken. Voor informatie over de di-
gitale overheid kun je wekelijks op woens-
dag tussen 10.00 en 12.00 uur terecht bij het 
Informatiepunt Digitale Overheid. Of volg 
de cursus Werken met de digitale overheid 
op woensdagen tussen 10.00 en 12.00 uur. 
Deze cursussen zijn allemaal gratis. 

Meer weten?
Vraag het aan een medewerker in de bieb of 
bel naar (024) 327 49 11. Je kunt ook een 
mailtje sturen naar zwanenveld@obgz.nl of 
een kijkje nemen op www.obgz.nl.

Tekst: Susan Bink, bibliotheek
Foto’s: Marcel Krijgsman
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DE DUKENBURGER

De Dukenburger is al dertien jaar het 
infomagazine voor Dukenburg, ge-
maakt door Dukenburgers. 

Arthur de Jonge
Onlangs heeft Arthur de Jonge (39 jaar) 
onze fotoredactie versterkt. Arthur is 
enige tijd geleden in Dukenburg komen 
wonen en dus een echte Dukenburger ge-
worden. Daarvoor was hij echter niet on-
bekend in onze wijk. Hij heeft vele jaren 
leiding gegeven aan de scoutinggroep de 
Bevers en hier vele vrienden gemaakt.  
Een van onze redacteuren wist dat Ar-
thur zeer bedreven is in de fotografie. Hij 
heeft hierin een middelbare opleiding 
gevolgd en ook als zodanig gewerkt. 
Sinds enige tijd is hij echter logistiek 
supervisor bij Sprague-Europe B.V. in 
Wijchen. Arthur wil nu zijn fotografische 
vaardigheden inzetten voor ons blad. In 
ons blad besteden we veel aandacht aan 
de illustraties. Wij verwelkomen hem 
dan ook zeer.

Redacteuren gezocht
De Dukenburger komt negen keer per 
jaar uit. Tussen de nummers zitten steeds 
vijf weken, uitgezonderd de zomerva-
kantie- en kerstvakantietijd. Maar de 
deadline is onverbiddelijk. Nieuwe men-
sen in de redactie zijn zeer welkom. Voel 
je er wat voor om mensen te interviewen, 
verslag te doen van een activiteit of een 
project te volgen? We zijn extra op zoek 
naar redacteuren voor sport en jeugd. Is 
dat misschien jouw dingetje? Laat het 
ons weten. Stuur een mailtje naar info@
dedukenburger.nl en we nemen contact 
met je op.

Tekst: redactie van de Dukenburger
Foto: Peter Saras

De Dukenburger wordt geleverd
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OOK HIER HOOR...

Op maandagavond 6 september jongstle-
den, terwijl enkele redactieleden van dit 
wijkblad zaten te vergaderen, landde er 
op een grasveld in Hatert aan de Mid-
dachtenstraat een heteluchtballon. 

De bestemming van de ballonvaart was 
ongetwijfeld een andere landingsplek ge-
weest. Dit was een noodstop. Buurtbewo-
ners liepen te hoop: hulpdiensten werden 
opgeroepen, foto’s geschoten en de ge-
beurtenis haalde de landelijke pers. Niet zo 
verwonderlijk na een bijzonder lange tijd 
waarin er geen ballonvaarten plaatsvonden. 
Bovendien was het de eerste echte nazomer-
avond waarop het buiten goed toeven was. 
Het gebeuren liep gelukkig heel goed af. 

Bij dergelijke goed geslaagde landingen 
willen de toeschouwers dikwijls opgelucht 
applaudisseren; net als soms in een vlieg-
tuig na een spannende vlucht. In de recen-
te geschiedenis van Dukenburg gebeurde 
een ballonnoodlanding ook hier hoor. Het 
moet geweest zijn ergens rond de eeuw-
wisseling op een heerlijke vooravond in 
juni. De katten van deze stukjesschrijfster 
vertoonden angstig gedrag, alsof er vuur-
werk ging knallen of een glazenwasser in 
aantocht was. Dit alarmgedrag zorgde voor 
speurwerk. Het duurde niet lang of een 
enorme blauwe heteluchtballon voor het 
slaapkamerraam bleek de boosdoener. Alle 
bewoners uit de straat snelden naar buiten, 
eentje belde binnen met 1-1-2 (of was het 
toen nog 06-11, er werd in elk geval niet 
mobiel gebeld). Deze actie bleek volkomen 

overbodig, want rondom het grasveld in de 
60e straat Meijhorst stond het zwart van de 
kijkers. Politie, brandweer en ambulance 
stonden ook al klaar. De aanstaande nood-
landing was dus al eerder opgemerkt door 
heel veel publiek. De naaste bewoners van 
het grasveld waren nog net getuigen van 
de beheerste zachte plof waarmee de mand 
van de ballon neerstreek. De Gelderlander 
maakte er foto’s van. De Dukenburger als 
blad bestond nog niet. Ook hier waren er 
gelukkig geen gewonden, maar wel flink 
geschrokken luchtreizigers. Er weerklonk 
een applaus en het bleef die avond nog lang 
levendig in de 60e straat. 

Dieren waarschuwen
Overigens zijn niet alleen katten, maar ook 
honden en andere dieren goede graadme-
ters voor de passage van luchtballonnen. 
Honden beginnen hard te blaffen en koei-
en en ander weidevee slaan zo’n beetje op 
hol. Een agrariër kan het dan ook echt niet 
waarderen als er zo’n luchtschip-met-mand 
tussen zijn beesten neerkomt. Er is al eens 
een boer met riek en al op een ballon afge-
stormd … volgens een sterk verteld verhaal.

Tekst: Hette Morriën. Foto: Reddit

De kat is vaak een nuttige alarmbel! Zo 
ervaart het beestje heel goed de stem-
ming of de problemen in de gezond-
heid van zijn menselijke verzorgers; de 
hond heeft een goede tweede plaats. 
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In 2016 werd het 50-jarig bestaan van 
Dukenburg gevierd. Dit vormde voor het 
Bewonersplatform Weezenhof aanleiding 
om de wensen en ideeën van de bewoners 
van Weezenhof in kaart te brengen. 

De vragen die gesteld werden waren: ‘Hoe 
kan deze aantrekkelijke, groene wijk - waar 
het volgens vele bewoners plezierig wonen 
is - de volgende 50 jaar een aantrekkelijk 
vestigingsklimaat houden voor bewoners, 
jong en oud?’ En: ‘Wat zijn de noodzakelij-
ke voorzieningen om wonen in Weezenhof 
leefbaar en toekomstbestendig te maken en 
te houden?’ Deze vragen werden eind 2017 
en begin 2018 gesteld aan de bewoners van 
Weezenhof op twee bijeenkomsten waarop 
gemiddeld zo’n 150 wijkbewoners aanwe-
zig waren.
Er zijn toen veel wensen geuit over de toe-
komstige leefbaarheid in de wijk. Zoals vei-
ligheid, het groen, winkels, gezondheids-
zorg, teveel om op te noemen. Maar één 
wens werd door alle deelnemers gedeeld: 
een ruimte waar alle bewoners uit de wijk, 

jong en oud, elkaar kunnen ontmoeten. Een 
klein groepje enthousiaste bewoners is met die 
wens aan de slag gegaan. Ideeën en wensen te 
over. Maar om het concreet te maken moest er 
gekeken worden naar een plek, een onderko-
men en niet te vergeten een vergunning. 
Vanaf dit begin dateert mijn kennismaking 

met Manon Karssen. En wat is ze van on-
schatbare waarde geweest! Vanaf het begin 
was Manon laaiend enthousiast over ons 
project en heeft ze geholpen bij vooral de 
bureaucratische obstakels. Na een half jaar 
van brainstormen en offertes opvragen was 
de werkgroep de moed bijna in de schoenen 
gezonken, totdat daar Manon was die zei: 
‘Ik heb geld!’ Ze had bij de gemeente Nij-
megen en de provincie Gelderland een sub-
sidiepot gevonden die voldoende was voor 
de aanschaf van Huis van Weezenhof en de 
aansluitingen op de nutsvoorzieningen. En 
zo werd het mogelijk dat op 18 mei 2019 
burgemeester Bruls het Huis officieel kon 
openen. Ook daarna was het steeds Manon 
die zei: ‘Als jullie iets willen organiseren, 
er is geld hoor.’ Waar veel mensen kijken 
naar wat niet kan, heb ik Manon leren ken-
nen als iemand die kijkt wat er wél kan. Ma-
non, heel veel dank daarvoor!

Tekst: Tineke Baart, 
voorzitter Stichting Huis van Weezenhof
Foto: Jacqueline van den Boom

Met een hartelijke ontvangst in de be-
heerdersruimte onder flat Vijverhorst 
aan de 17e straat Meijhorst ontmoeten 
we Carlo Peters. Carlo was al eerder 
huismeester/wijkbeheerder in Meijhorst. 
Hij is nu terug en houdt toezicht op de 
leefomgeving waarbij contacten met be-
woners voorop staan.

Ook heeft hij regelmatig contact met Dar, 
wijkagent en bureau Toezicht. Er heeft nu 
een wisseling van beheerders plaatsgevon-
den, mede door het wegvallen van enkele 
collega’s in verband met het bereiken van 
de pensioengerechtigde leeftijd. Carlo en 
zijn collega’s hebben nog steeds een grote 
werkdruk omdat nog niet alle vacatures zijn 
ingevuld. Er zouden voor een goed bereik 
twaalf beheerders leefomgeving in Nijme-
gen moeten zijn, maar vier plekken zijn nog 
niet ingevuld. Inmiddels is men wel nieuwe 
beheerders aan het inwerken. 

Carlo is naast Meijhorst en Tolhuis ook ac-
tief in Grootstal en Nijmegen-Noord. Een 
groot gebied dus dat zijn zorg en aandacht 

vereist. Toch zal hij elke dinsdag en vrijdag 
van 7 tot 12 uur in Dukenburg bereikbaar zijn. 
Ziet men hem in het beheerderskantoortje op 
Meijhorst 17-70 dan kan men altijd aanklop-
pen. Nog beter is om een afspraak te maken, 
zodat hij de tijd kan vrijmaken voor een goed 

contact. En dan hoeft dat niet op boven-
staande tijden. Carlo is te bereiken via mail: 
carlo.peters@portaal.nl of telefonisch via 
088-767 82 25.

Tekst en foto: Peter Saras 

Manon Karssen

Carlo Peters
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Mijn naam is Michel van Heeswijk en ik 
werk al geruime tijd met de Vincentius-
vereniging Nijmegen samen in de vesti-
ging aan de Horstacker. Daar bied ik op 
een laagdrempelige manier leefstijlcoa-
ching, personal training en bootcamps 
aan.
 
In samenwerking met de Vincentiusver-
eniging, Woonwaarts en TTC gaan we met 
deze zelfde activiteiten op korte termijn een 
locatie in Lankforst 54-94 (op straatniveau 
Valckenaersflat) openen. Een mooie ruim-
te waar iedereen welkom is om te sporten 
of voor een leefstijlcoachgesprek, waarbij 
rekening gehouden wordt met ieders indi-
viduele mogelijkheden of doelen. Zo pro-
beren wij voor iedereen in de buurt het fitter 
worden gemakkelijk toegankelijk te maken.
 
Dankzij nauwe samenwerking met Pim de 
Ruijter, de buurtsportcoach van Dukenburg, 
hebben we materiaal van wijkcentrum de 

Grondel over kunnen nemen, waar we erg blij 
mee zijn. De Vincentiusvereniging Nijmegen 
biedt binnenkort ook aan Lankforst de mo-
gelijkheid om gezellig met een bakje koffie, 
thee of soep elkaar te ontmoeten. De ope-
ningstijden worden zeer binnenkort bekend 
gemaakt. Houdt hiervoor de internetpagina’s 
van de Vincentiusvereniging Nijmegen en de 
Dukenburger in de gaten. Voor het sport- en 
leefstijlcoachaanbod verwijs ik graag naar de 
Facebookpagina van TTC Lifestyle Coaching, 
waarop dit binnenkort bekend gemaakt wordt.
Zodra wij geopend zijn hopen wij jullie snel te 
zien op onze nieuwe locatie in de Lankforst. 
Voor vragen kan je mailen naar info@ttcli-
festylecoaching.nl.
 
Onze speciale dank gaat uit naar de Grondel 
voor het materiaal en natuurlijk Woonwaarts 
voor het beschikbaar stellen van deze mooie 
locatie.

Tekst en foto: Michel van Heeswijk 

Langzamerhand zijn er steeds minder 
mensen die uit de eerste hand kunnen 
vertellen over de oorlog. Betekent deze 
overgang van memory naar history ook 
dat er sprake is van een veranderende 
omgang met het erfgoed van de oorlog? 
Welke ervaringen hebben docenten ge-
schiedenis in de dagelijkse lespraktijk 
omtrent dit thema? 

Op donderdag 4 november 2021 organiseert 
het Stedelijk 4&5 Mei Comité Nijmegen, in 
samenwerking met het Vrijheidsmuseum, 
het symposium Onderwijs over de Tweede 
Wereldoorlog, in het bijzonder de Holo-
caust. Niet alleen voor docenten geschiede-
nis, maar uitdrukkelijk ook voor diegenen 
die zich betrokken voelen. 

Sprekers zijn Stefan Skotnicki (4 en 5 Mei 
Comité Nijmegen), Ria van den Brandt 
(Radboud Universiteit Nijmegen), Wiel 
Lenders (directeur Vrijheidsmuseum), 
Marc van Berkel (Hogeschool Arnhem en 
Nijmegen), Huub Kurstjens (CITO), In-
grid Broess (Maaslandcollege) en Daniëlle 
van der Meer (Anne Frank Stichting). Het 
plenaire gedeelte van de avond zal worden 

afgesloten met een paneldiscussie. Vervolgens 
heeft u de mogelijkheid om een bezoek te bren-
gen aan de informatiemarkt, een workshop te 
volgen die verzorgd zal worden door de Anne 
Frank Stichting of een bezoek te brengen aan 
de vaste of tijdelijke tentoonstelling van het 
Vrijheidsmuseum.

Bij aankomst verwelkomen we u graag met 
broodjes en soep. Aanmelden is noodzakelijk. 
Dit kan door een mail te sturen naar welkom@
vrijheidsmuseum.nl ter attentie van Symposi-
um. Graag onder vermelding van uw naam en, 

indien van toepassing, affiliatie (school, or-
ganisatie en dergelijke). Vragen kunt u mai-
len naar info@4en5mei-nijmegen.nl. 

Deelname aan het Onderwijssymposium, 
dat plaats zal vinden in het Vrijheidsmuse-
um, is geheel gratis. Het programma duurt 
van 17.00-21.30 uur. 

Let op
De doorgang van het symposium is on-
der voorbehoud van de dan geldende CO-
VID-19 maatregelen. Mochten er toch nog 
restricties zijn wat betreft het deelnemers-
aantal, dan schrijven we in op basis van 
volgorde van aanmelding.

• Locatie: Vrijheidsmuseum, Wylerbaan 4, 
6561 KR Groesbeek • Datum: 4 november 
2021 • Tijd: 17.00-21.30 uur • Deelname 
is gratis • Aanmelden noodzakelijk: wel-
kom@vrijheidsmuseum.nl • Informatie 
symposium info@4en5mei-nijmegen.nl • 
Informatie Vrijheidsmuseum: www.vrij-
heidsmuseum.nl.

Tekst: Vrijheidsmuseum
Foto: Fotopersbureau Gelderland

Synagoge Nijmegen op 28 augustus 1941
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De aanleg van de plukroute in Meij-
horst start in oktober. De plukroute 
zal helemaal met de hulp van vrijwil-
ligers tot stand komen. Hulp wordt 
daarom zeer gewaardeerd. Men zoekt 
nog vrijwilligers. 

Onder andere bij: het meehelpen, uitzoe-
ken en ophalen van de planten voor de 
plukroute. Het bemensen van een infor-
matiestand in de wijk om meer bekend-
heid te creëren rondom deze plukroute. 
En gezocht wordt naar iemand die goed 
kan koken en dit met mooie dagen op de 
verschillende locaties in de wijk zou wil-
len doen. Het liefst met ingrediënten die 
straks ook te plukken zijn.
 
Materialen gezocht
Verder zoekt men nog: een droge plek 
waar we kunnen verzamelen geduren-
de de periode van de aanleg. Schepjes, 
schoppen, kruiwagens, schoffels en an-
der tuingereedschap en een plek om het 
te stallen. Materiaal mag ook te leen ge-
geven worden, dan graag met naam en 
telefoonnummer erop.
 
Startmoment
Begonnen wordt op maandag 4 oktober 
om 11.00 uur op het Amfiplaza Meijhorst 
27e straat naast het schoolplein van De 
Meiboom. Het zou fijn zijn als de ‘hel-
pers’ hun eigen tuingereedschap mee-
nemen. Mocht je willen helpen bij een 
of meer van de bovenstaande dingen, 
mail of app dan naar Marijn van Klinge-
ren: plukroutenijmegen@gmail.com of 
whats-app je bericht naar 06 27 89 00 87. 
Iedereen is van harte uitgenodigd de start 
om 11.00 uur op maandag 4 oktober op 
het Amfiplaza bij te wonen.
 
Tekst en foto: Peter Saras

De 67ste Kinderboekenweek staat in het 
teken van het thema Worden wat je wil. 
Kinderen kunnen tijdens allerlei activi-
teiten alvast dromen over later. 

In Nijmegen organiseert Stichting Literaire 
Activiteiten Nijmegen (SLAN): Muziek 
voor Peuters (2+), Het Veterstrikconcert 
(4+), creatieve workshops, voorleesses-
sies en meer. De Kinderboekenweek vindt 
plaats van 6 tot en met 17 oktober 2021.

Tijdens de Nijmeegse Kinderboekenweek 
mogen kinderen van 2 tot 12 jaar uitgebreid 
nadenken, beleven, kijken en zelf aan de 
slag met het thema Worden wat je wil. Zo 
kunnen kinderen deelnemen aan een keur 
aan activiteiten in het centrum én in de Nij-
meegse wijken Oosterhout, Aldenhof, Wa-
terkwartier en Lindenholt. 

Kinderen van 2 tot 12 jaar
De jongste bezoekers kunnen tijdens Mu-
ziek voor Peuters als echte zangers en 
muzikanten luisteren en meezingen met 
Frauke. Kinderen vanaf 4 jaar mogen bij 
Dekker v.d. Vegt luisteren naar Mark Jans-
sen, de schrijver en illustrator van Dromer, 
het prentenboek van de Kinderboekenweek. 
Ook kunnen ze creatief aan de slag met de 
Nijmeegse illustrator Yessica Baeten bij 
Kinderboekwinkel Nijmegen. Daarnaast is 
er Het Veterstrikconcert in de Stadsschouw-

burg: een kinderpopconcert vol oude en 
nieuwe kinderliedjes. 
De 6-plussers kunnen de handen uit de 
mouwen steken tijdens de Kinderboeken-
feestjes in de Nijmeegse wijken: met een 
vertelvoorstelling over worden wie je wil 
en workshops waarin kinderen hun eigen 
boek gaan maken. Er is tevens een kids 
only-editie voor 9+. Ook de Kinderboek-
winkel Nijmegen biedt diverse activiteiten 
voor oudere kinderen met een Mysterie in 
de moestuin-workshop (9+) en een vertel-
sessie met de Nijmeegse fantasyschrijver 
Julian ten Böhmer (12+). 

Praktische informatie
Het complete programma voor de Nijmeeg-
se Kinderboekenweek is te vinden op www.
nijmeegsekinderboekenweek.nl. Ook de 
kaartverkoop vindt via deze website plaats.

De activiteiten die tijdens de Nijmeegse 
Kinderboekenweek 2021 plaatsvinden 
worden georganiseerd op initiatief van 
Stichting Literaire Activiteiten Nijmegen 
(SLAN): Stadsschouwburg Nijmegen, Kin-
derboekwinkel Nijmegen, Dekker v.d. Vegt 
boekverkopers, de Bibliotheek Gelderland 
Zuid, de Lindenberg en De Nieuwe Oost | 
Wintertuin.

Tekst: Esther Vissers, de Lindenberg
Foto: Mercy Home
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NIEUW MAGAZINE NIJMEEGSE VROUWEN

Zes extra woonwagens
Het college van B en W wil op korte 
termijn tien extra woonwagens toe-
staan: zes op woonwagencentrum 
Teersdijk, twee aan de Ackerbroek-
weg, een in de Dorpsstraat en een aan 
de Ubbergseweg.

Op al deze locaties staan al woonwagens. 
Oorspronkelijk wilde het college nieuwe 
locaties aanwijzen. Onderzocht werden 
plekken aan de Weteringweg (Linden-
holt), Elshofweg (Grootstal/Hatert) en 
Stationsstraat (Nijmegen-Noord). 
In een persbericht schrijft de gemeente: 
‘Na gesprekken (...) met de woonwagen-
bewoners, Stichting Woonwagenbelan-
gen Nijmegen, omwonenden en andere 
belanghebbenden blijkt dat uitbreiding 
op de nieuwe locaties zal leiden tot lange 
procedures. Bovendien zal uitbreiding 
op sommige locaties vanwege ruimte-
lijke kwesties, zoals geluid, kostbaar 
zijn. Omdat er in eerste instantie wordt 
gezocht naar uitbreiding van 25 stand-
plaatsen voor de meest urgente groep, 
kiest het college van Burgemeester en 
Wethouders voor uitbreiding op de be-
staande locaties.’

Behoefte aan meer
B en W wil onderzoeken of en onder 
welke voorwaarden een extra uitbrei-
ding van woonwagenlocatie Teersdijk 
met maximaal vijftien woonwagenstand-
plaatsen mogelijk is.

Er is overigens vraag naar negentig 
woonwagenstandplaatsen. Wat het col-
lege daarmee wil doen, laat het op een 
later tijdstip weten.

Tekst: René van Berlo
Foto: Toine van Bergen

25 professionele tekstschrijvers en fotogra-
fen werken mee om alle vrouwen in beeld 
te brengen. Die professionals vonden ze na 
rondvraag binnen hun netwerk en een op-
roep op sociale media. ‘Iedereen was met-
een enthousiast en wilde graag meehelpen 
aan ons project’, vertelt Tessa. 

Duurzame BEP: pre-order only
Tessa en Marie Cecile staan voor een duur-
zame productie van het magazine. Ze zijn 
zich bewust van de footprint die ze achter-
laten met het magazine. Door met pre-or-
ders te werken, bestellen ze alleen wat ook 
gebruikt wordt. Ze zeggen: ‘We hebben te 
vaak een overschot aan drukwerk zien ver-
dwijnen in papierbakken. Dat willen we 
niet.’ Het lokale team maakt vooral reis-
kilometers per fiets en te voet. Ook wordt 
het magazine binnen Nijmegen op de fiets 
bezorgd.
 
‘BEP is kleurrijk en een tikje artistiek. Elke 
pagina is weer een verrassing: de uiteen-
lopende onderwerpen en de mooie, grote 
foto’s stralen je tegemoet. Het lifestyle ma-
gazine is ook maanden later nog heerlijk 
om er weer eens bij te pakken’, vertelt Tes-
sa. ‘We hebben gekozen voor een fysieke 
uitgave en geen digitale, omdat toch veel 
mensen dat fijner vinden lezen. Een fysieke 
uitgave voelt ook exclusiever en is een ide-
aal (december)cadeau. BEP wil je gewoon 
vasthouden’, vertelt Marie Cecile. ‘We zijn 
ook actief op Instagram, daar onthullen we 
de namen van de vrouwen die in BEP ma-
gazine komen, maar ook leuke nieuwtjes en 
foto’s: @bep_magazine.’

Eenmalige uitgave
Het magazine is een collectors item: 132 
pagina’s dik, een éénmalige uitgave en 
uniek in de regio. Ze komt 14 november uit 
en is nu als pre-order te bestellen via www.
bepmagazine.nl. Ook wordt BEP vanaf 15 
november via een aantal boekwinkels en 
conceptstores in Nijmegen verkocht.

Tekst: Marie Cecile Oosterhout

BEP magazine laat je zien

Als vrouw mag je trots zijn op wat je 
doet, maar je mag ook trots zijn op an-
dere vrouwen in je omgeving. In dit geval 
zijn dat de vrouwen uit Nijmegen. Die 
mening delen Marie Cecile Oosterhout 
en Tessa Benders: ‘Onze stad is toe aan 
een platform waarin vrouwen hun ver-
halen mogen vertellen. In ons magazine, 
BEP, laten we deze vrouwen zien.’

In BEP magazine komen meer dan veertig 
Nijmeegse vrouwen aan het woord. De ver-
halen gaan over mooie initiatieven, dromen, 
carrières, avonturen en levensverhalen. Ver-
halen van onder andere bekende namen als 
Maike Meijer, Eva Eikhout, Saida Aoulad 
Baktit, Renée Fokker, Marjolein Dubbers, 
Lottie Mae Jones, Laurien Renckens en 
Angela Verkuijlen. Maar ook juist minder 
bekende vrouwen komen veelvuldig aan 
bod. Zolang ze maar in Nijmegen wonen, 
er geboren zijn of er een bijzondere band 
mee hebben. Vrouwen om trots op te zijn. 
Het magazine biedt een special over de toe-
komst. Die geeft een vooruitblik na een lan-
ge coronaperiode. Want er gaan mooie din-
gen gebeuren. Tessa en Marie Cecile vullen 
lachend aan: ‘En het is zeker ook leuk voor 
mannen om te lezen.’

Samenwerking van professionals
Onbekend met magazines zijn Tessa Ben-
ders en Marie Cecile Oosterhout niet. Ze 
runnen al vanaf 2008 grafisch ontwerpstu-
dio StudioBont. Sinds begin dit jaar zijn ze 
verhuisd naar de Smeltkroes op het Honig-
complex. Vorig jaar ontstond op een terras 
het idee voor het maken van een eigen ma-
gazine. Zelf bedacht en gemaakt, van begin 
tot eind. ‘Dat is iets waar we altijd al van 
droomden’, zegt Marie Cecile.

Ze besloten dat het magazine over de vrou-
wen uit Nijmegen moest gaan. Want wat zijn 
er veel bijzondere en inspirerende vrouwen 
te vinden in Nijmegen. Tessa en Marie Ceci-
le willen dat hun verhalen, passies, levens-
lessen en avonturen verteld worden. BEP 
(van beppen en een korte vrouwennaam 
met een knipoog) wordt een magazine vol 
Nijmeegse vrouwen, elk met een verhaal.  

Tessa en Marie Cecile kunnen dit grote pro-
ject natuurlijk niet alleen bolwerken. Zo’n 
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De grote verbouwing van de binnenkant 
van Winkelcentrum Dukenburg gaat van 
start. Alle straten worden aangepakt. Er 
komen openbare toiletten.

De rolbaan bij Albert Heijn XL zou in sep-
tember worden vervangen. Het materiaal 
was toen nog niet geleverd. Men begint nu 

op 18 oktober. Uiterlijk 29 oktober is de 
nieuwe baan gereed.

Hieronder staan tekeningen die een impres-
sie geven van de nieuwe situatie.

Tekst: René van Berlo
Tekeningen: GDAi Architecten

Op 9 september ontving de redactie de 
volgende informatie van de gemeente:

Voor elk stadsdeel zijn drie wijkregis-
seurs en een medewerker participatie 
het aanspreekpunt voor bewoners. De 
wijkregisseurs hebben ieder een andere 
achtergrond. De een werkt aan de veilig-
heid, de andere regisseur werkt mee aan 
een sociale omgeving en de laatste regis-
seur is verantwoordelijk voor de fysieke 
openbare ruimte.

De wijkregisseurs hebben veel contact 
met andere specialisten in de wijk, zoals 
de wijkagent en medewerkers van Bind-
kracht10. Zij zorgen met u voor een pret-
tig leven in uw wijk.

Waar u terecht kunt met 
uw idee of melding
U kunt de wijkregisseurs mailen of bel-
len. Neem contact op met de wijkregis-
seurs als u zich zorgen maakt of ideeën 
heeft over bijvoorbeeld de veiligheid, 
het onderhoud, plannen van de gemeen-
te. 
Kleine problemen, zoals een losse stoep-
tegel of afval dat naast de container staat, 
meldt u via Meld & Herstel.
Ideeën of plannen voor de openbare 
ruimte in uw wijk kunt u plaatsen op 
Mijn Wijkplan. Bijvoorbeeld voor meer 
bomen of struiken, bankjes, drempels, 
een speelplek voor kinderen.

Dukenburg
Mail naar wijkregisseurdukenburg@nij-
megen.nl of bel 14 024.

Bij Dukenburg horen de wijken:
• Aldenhof • Lankforst • Malvert • Meij-
horst • Staddijk • Tolhuis • Vogelzang • 
Weezenhof • Zwanenveld.

Wijkteam Dukenburg
• Medewerker participatie: Nicole 

Schraven 
• Regisseur fysiek: Ellen Knippenborg

en Robert Kreukniet 
• Regisseur sociaal: Koen Seuren 
• Regisseur veiligheid: Ferdi Overeem.

(Zie ook bladzijden 14 en 15 - red.)

Tekst: gemeente Nijmegen



de Dukenburger - oktober 2021

VAN RAAM FIETSEN BIJ SCHEEPERS

40

Duukjes
Duukjes zijn gratis, niet-commerciële ad-
vertenties voor lezers van de Dukenbur-
ger. Ook een advertentie plaatsen? Mail 
naar info@dedukenburger.nl. 

Nog eens willen spreken
Stond u op zondagavond 15 augustus bij de 
oversteekplaats van het Steve Bikoplein aan 
de kant van de Schuylenburgweg? Ik, oudere 
en slechtziende man, wilde daar oversteken 
om naar de nieuwbouw in Tolhuis te kijken. 
Wij hebben elkaar toen even gesproken. Ik 
zou dat nog wel eens willen. U ook? Stuurt 
u dan een mailtje of sms’je via mijn dochter 
i.welle@telfort.nl, 06 14 11 77 52.

Maatjes
Wil jij voor iemand het verschil maken en 
leuk vrijwilligerswerk doen? Als maatje 
bij Humanitas Nijmegen Ondersteunend 
Contact ondersteun je iemand die zich al-
leen voelt bij het vergroten van het sociaal 
netwerk. Je biedt een luisterend oor en gaat 
met de deelnemer bijvoorbeeld wandelen, 
de buurt verkennen of een drankje drinken. 
Info: a.aerts@humanitas.nl, 06 49 75 80 11, 
www.humanitas.nl/afdeling/nijmegen-en-
omstreken.

De Zonnebloem
De vrijwilligers van De Zonnebloem afde-
ling Dukenburg hebben versterking nodig. 
Zij zoeken vrijwilligers die het team kunnen 
versterken en eventueel een bestuurstaak 
kunnen overnemen. De Zonnebloem Du-
kenburg is er voor iedereen die door licha-
melijke beperkingen dreigt te vereenzamen. 
Ongeacht leeftijd, geslacht of nationaliteit 
krijgen deze mensen regelmatige bezoekjes 
en af en toe een activiteit aangeboden. Voor 
informatie kun je terecht bij Netty Gerrits: 
06 10 18 11 82 of netty.gerrits@gmail.com 
en Renée van Hees: 06 47 32 10 84.

AED Dukenburg
De AED-stichting bestaat sinds mei 2013. 
Naast het plaatsen en onderhouden van 
AED-apparaten geeft de stichting ook re-
animatiecursussen (gratis) aan bewoners 
van Dukenburg en Lindenholt. Voor de con-
trole en onderhoudswerkzaamheden aan de 
AED’s en buitenkasten zoeken ze (beetje 
technische) mensen die dat willen doen. De 
AED’s die bij HartslagNu zijn aangesloten 
moeten maandelijks en na een eventuele 
inzet gecontroleerd worden. Daarnaast wor-
den, meestal gelijk met de maandelijks con-
trole, op gezette tijden de plakkers en accu’s 
vervangen. De AED-stichting is bereikbaar 
via bestuur@aeddukenburg.nl.   

WIJ ZIJN ER VOOR ALLE FIETSERS!

Malvert 70-17

6538 DP Nijmegen

Telefoon 024 - 344 63 23

info@scheepersbiketotaal.nl

www.scheepersbiketotaal.nl

Rijwielspecialist Scheepers in Malvert is 
ook dealer van Van Raam, fabrikant van 
aangepaste fietsen. 

Van Raam is fabrikant van unieke aange-
paste fietsen voor mensen met een beper-
king. Dit zijn individuele en meerpersoons 
fietsen voor mensen die niet meer op een 
gewone fiets kunnen fietsen. De speciali-
saties van Van Raam zijn driewielfietsen, 
scootmobielfietsen, tandems, duofietsen, 
rolstoelfietsen, transportfietsen, loophulpen 
en lage instapfietsen ofwel comfortfietsen. 
Op de meeste van deze aangepaste fietsen 
is Van Raam trapondersteuning mogelijk.  
Van Raam produceert al bijna 110 jaar fiet-
sen en al meer dan 35 jaar met de focus op 
aangepaste fietsen. Er wordt niets op voor-
raad geproduceerd, elke fiets wordt uniek 
gefabriceerd. Met ongeveer 230 werkne-
mers maakt Van Raam Nederlandse kwa-
liteitsfietsen voor volwassenen en kinderen 
met een beperking die op zoek zijn naar meer 

veiligheid en stabiliteit tijdens het fietsen.  
De fietsen worden geproduceerd in Varsse-
veld. 
Van Raam wil zoveel mogelijk mensen 
duurzame en eigentijdse mobiliteit aan-
bieden. Dit doet ze voor mensen met een 
beperking, maar ook voor mensen die niet 
(meer) op een traditionele tweewieler dur-
ven of kunnen fietsen. Van Raam is van 
mening dat als mensen met een beperking 
langer mobiel en zelfstandig kunnen zijn, 
ze gelukkiger zijn. Ze wil dan ook graag 
een bijdrage leveren aan de integratie van 
mensen met een beperking in de samenle-
ving. Meer informatie is te vinden op www.
vanraam.com. U bent hartelijk welkom bij 
de Dukenburgse dealer Rijwielspecialist 
Scheepers, Malvert 70-17. telefoon: (024) 
344 63 23, e-mail: info@scheepersbiketo-
taal.nl, internet: scheepersbiketotaal.nl.

Tekst: Van Raam Fietsen en Scheepers
Foto: Van Raam Fietsen

ADVERTORIAL

Van Raam Easy Sport Driewielfiets
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Woningcorporaties Talis en WoonGe-
noot fuseren op 1 januari aanstaande. 
ze gaan verder onder de naam Talis.

‘WoonGenoot (1.500 woningen) bena-
derde Talis (14.000 woningen) eind vo-
rig jaar om de haalbaarheid van een fusie 
te onderzoeken’, schrijven beide orga-
nisaties in een persbericht. ‘Als kleine 
corporatie is WoonGenoot te klein om 
ook op middellange termijn bij te kun-
nen dragen aan de volkshuisvestelijke 
vraagstukken in de stad. In februari on-
dertekenden beide corporaties de inten-
tieovereenkomst en ging het fusieonder-
zoek van start.’ 

Ronald Leushuis, bestuurder van Talis, 
zegt in datzelfde persbericht: ‘De afgelo-
pen maanden voerden we open gesprek-
ken met elkaar en met de huurdersver-
enigingen. We vonden elkaar in de focus 
op betaalbaarheid, het zichtbaar en aan-
wezig zijn in wijken en de aandacht voor 
de kwaliteit van de dienstverlening. Op 
punten waarop we verschillen, kunnen 
we van elkaar leren. We combineren het 
goede van beide organisaties, zodat we 
het straks nog beter doen voor huidige en 
toekomstige huurders.’

Riek Janssen, voorzitter van huurders-
vereniging Accio, zegt: ‘Ook al veran-
dert er voor huurders van Talis niet veel, 
het samengaan gaat ook voor hen voor-
delen opleveren. Zo hebben we als huur-
dersverenigingen nu al samen bereikt dat 
het servicefonds beter wordt voor alle 
huurders.’

Het hoofdkantoor van Talis komt in Win-
kelsteeg, aan de Nieuwe Dukenburgse-
weg.

Tekst: René van Berlo
Foto: Jacqueline van den Boom

Een paar jaar geleden bleken de iepen 
langs de 10e straat Weezenhof aangetast 
door de iepziekte. Men had weliswaar 
een ziekteresistente iepensoort geplant, 
maar die weerstand bleek niet effectief. 

Zodoende moest men de iepen langs de 
straat rooien, vooral omdat daar reeds sterk 
aangetaste exemplaren waren die een drei-
ging voor ongelukken betekenden.
Na de kap, door velen zeer betreurd, werd 
deze aanrijweg zeer kaal en doods, ondanks 
dat de gemeente vele nieuwe kleine boom-
pjes had geplant. Aanvankelijk groeiden 
die slecht mede door de zeer droge zomers, 
zodat ik vreesde dat weer nieuwe aanplant 

van bomen nodig was. Maar zie 2021, met 
zijn overmatige nattigheid heeft toch ook 
zijn positieve kanten gehad. Dit jaar zijn de 
bomen flink gegroeid en de bomen hebben 
weer een dicht lover, zodat deze straat extra 
lommerrijk en fraai van aanzien is gewor-
den.

Iedere keer wanneer ik de 10e straat nu in-
rijd word ik vrolijk van het aanzicht van 
deze prachtige laan met mooie grote groene 
bomen. Ze zijn een waar sieraad voor onze 
wijk.

Tekst: Janwillem Koten 
Foto: René van Berlo

Op 24 augustus is het kunstwerk van 
Narcisse Tordoir verwijderd van het 
Kelfkensbos. Dat ging niet zachtzinnig. 

De draadconstructie werd doormidden 
gezaagd. Ook kwam de zaag er aan te pas 
om het van de betonnen drempel te halen. 
Het kunstwerk is nu opgeslagen. Later dit 
najaar komt het naar Dukenburg,

Tekst: René van Berlo
Foto: Gerie Sandmann

Talisflats in Zwanenveld
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ACTIVITEITEN IN DE TURF

HULPDIENST ZOEKT HULP
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WWW.STIPNIJMEGEN.NL/DUKENBURG

STIP 
DUKENBURG

Wijkcentrum Dukenburg

Bel voor een afspraak
024-3502000

ma-vr
9.00-17.00

Zorg of hulp 
nodig?

Zorg of hulp 

Mensen 
ontmoeten?

Mensen 
helpen?

Vragen 
over regels en 

papieren?

 @StipNijmegenDukenburg

STIP 

Een idee voor 
de buurt?

Gordijnen, zonwering, vloeren ...en meer

Richt uw woning mooier in met 

Wennekers Nijmegen

Groenestraat 2A Nijmegen 
(hoek St. Annastraat)

T:  (024) 356 01 04  
E: info@wennekers-nijmegen.nl

www.wennekers-nijmegen.nl

Denkt u er wel eens aan om vrijwilliger te worden? De mensen 
in deze wijk hebben u hard nodig. Het gaat vooral om hulp 
aan ouderen die dementerend zijn, administratieve hulp nodig 
hebben of wandelhulp kunnen gebruiken. 

We zoeken zowel vrijwilligers met auto als zonder auto. Elke vrij-
williger is welkom, met name ook mannelijke vrijwilligers die 
tijd hebben om wekelijks iemand te bezoeken en affiniteit hebben 
met dementie. De vrijwilligers worden ondersteund door de Hulp-
dienst. De Hulpdienst is een vrijwilligersorganisatie met meer dan 
200 vrijwilligers die hulp bieden aan stadsgenoten. Zie voor meer 
informatie: www.hulpdienstnijmegen.nl of bel om u op te geven 
als vrijwilliger (024) 322 82 80 (op werkdagen tussen 9 en 12 uur).

Tekst: Lieneke Rietdijk, stichting Hulpdienst Nijmegen

Net als Wijkcentrum Dukenburg in Meijhorst is ook wijkcen-
trum de Turf in Malvert weer geopend. Dit zijn de activiteiten:

♦ Soos Biljarten: bij Soos '82 kan iedereen biljarten in de Turf. 
Er kan in competitieverband gespeeld worden, maar ook voor de 
recreanten is er volop gelegenheid om bij ons een gezellig potje 
te biljarten. ♦ FSH Fibromyalgie (ME): de FSV lotgenotengroep 
Nijmegen heeft haar eigen locatie: www.huubsfibromyalgiesite.
nl. ♦  A van Collum: vioolleraar. ♦  Cappella Stefanie: een besloten 
koor dat zich op muziek uit de vroege middeleeuwen toelegt. ♦  
Stichting Somalische Belangengemeenschap in Nijmegen (SBIN) 
is een migranten-zelforganisatie. Het doel is om Somaliërs die in 
Nederland wonen, vooral in Nijmegen, te helpen en een betere 
samenleving te hebben: 06 86 46 26 39 en 06 43 83 77 26. ♦  Sich-
ting Mission Evangélique: een christelijke kerkdienst in de Franse 
taal vooral bijgewoond door Franstalige Nederlanders met banden 
in Franstalig Afrika zoals Congo. ♦  Boekbinden: werkgroep die 
aan boekbinden en restaureren doet. ♦  Bridge Dukenburg: men 
speelt een interne competitie. ♦  Volksdansen is plezier voor ieder-
een. Of je het nu doet om met andere culturen kennis te maken, 
om je eens een avond lekker uit te leven of om in contact te komen 
met gelijkgestemde zielen.
Voor de actuele agenda zie www.dedukenburger.nl.

Tekst: Janwillem Koten. Foto: René van Berlo
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DE STAD BEN IK - HOE DIVERS KAN HET ZIJN?
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‘Neem gerust een kijkje op de begraafplaats. 
Er ontbreekt een spijl in het hek. Jullie zijn 
dun genoeg om erdoor te kunnen’, zegt de 
eigenaar van de voormalige bakkerswoning 
in het kinderdorp. Hij is betrokken bij de 
stichting Memento Mori, die het vervallen 
Weezenkerkhof in ere wil herstellen.

Een treurende beuk
waakt over wezen
Hofke van vergeet me niet

Nadat we dit verkend hebben, willen we 
richting het bedrijventerrein. We spreken 
een passant aan.
‘Mogen wij u de weg vragen?’
‘Ik ben niet van hier’, antwoordt de man.
Maar toch kan hij ons een mooi doorsteek-
je wijzen; hij maakt dagelijks vanaf het 
bedrijventerrein een ommetje tijdens de 
lunchpauze. We hoeven hem maar achterna 
te lopen.

Bos van blokkenbouw
Veel blik op wielen
Verpakte bedrijvigheid

Bij het zien van de blote platte daken rijst de 
vraag of deze niet bedekt zouden kunnen wor-
den met zonnepanelen. Het zou hier niets ont-
sieren. De camera weet echter ook schoonheid 
vast te leggen.

‘Tijdens vakanties heb ik me geregeld voorge-
nomen om in mijn eigen stad rond te kijken 
alsof ik op reis ben. In de hectiek van het ge-
wone leven komt het er niet van. Nu beleef 
ik dat’, merkt Christeljohn op als we op onze 
vierde wandeling door de muziekbuurt in 
Neerbosch-Oost struinen. De dierenboerde-
rij heeft een pittoreske aanblik. Verschillende 
flatgebouwen hebben een facelift gehad.

Een zwart witte toets
Geeft flats allure
Hoezo geen pianostraat?

Verrast als we in het Bosje van de baron be-
landen.
Christeljohn: ‘Ons wandelen maakt mij er be-
wust van dat groen zo belangrijk is. Ik denk 
niet alleen voor mij, maar voor mensen in het 
algemeen. Als ik zo’n stukje groen betreed, 
gaat er iets open van binnen.’

Muzikale buurt
Rust met fermate
In het bos van de baron

Weezenkerkhof Neerbosch

De schoonheid van Westkanaaldijk

Met een blik van nieuwsgierigheid strui-
nen wij – Anja en Christeljohn, beiden 
Dukenburgers – door de wijken van 
Nijmegen. We zijn er niet op uit om de 
mooie paden te bewandelen, maar om 
ons te verwonderen over wat we op ons 
pad ontdekken.

Na Dukenburg en Lindenholt (zie de Du-
kenburger nummer 4) zetten onze voeten 
koers naar Neerbosch-West en Westka-
naaldijk. Wat een contrast! Als een groene 
vriendelijke oase beleven wij het Kinder-
dorp Neerbosch. Het bedrijventerrein als 
een grijze vlakte met karakterloze blokken-
dozen. Hoewel…

Muziek verbindt. Dat blijkt maar weer eens 
als hier de vriendschapsbanden van Nijme-
gen met Pskov en Masaya in de lanen zijn 
vernoemd. Dan belanden we in de Dorps-
straat. 
Het leuke van lopen is dat je zo goed de 
sfeer van de ene en andere straat voelt. Nu 
stappen we zelfs een andere tijd binnen. 
Een levende herinnering aan het dorp Neer-
bosch, dat in 1920 werd doorsneden door 
het Maas-Waalkanaal. Onmiddellijk springt 
het kleine witte kerkje in het oog. Maar ook 
het brandspuithuisje, de gigantische grijs 
gepleisterde boerderij. Stuk voor stuk mo-
numenten, die nieuwsgierigheid oproepen 
naar hun lange historie.

Voor onze volgende wandeling willen we 
een sprong in de tijd maken naar een andere 
muziekbuurt, die van de popbands in Nij-
megen Lent. Wordt vervolgd.

Tekst: Anja Strik en Christeljohn Roothans
Foto’s: Rik Jaspers en Anja Strik

 

Klok in Neerbosch-Oost

Bosje van de baron
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Vóór het einde van dit jaar is Dukenburg een bijzonder 
woonwijkje rijker. Op een lapje grond aan de 
Stadbroekseweg, tussen de Weezenhof en snelweg 
A73, komen acht zogeheten ‘Skaeve Huse’ en een 
begeleidersunit. De zorgwoningen bieden straks 
onderdak aan mensen die vaak al langdurig dakloos 
zijn en die vanwege psychosociale problematiek 
niet of moeilijk aarden in een reguliere woonwijk of 
opvangvoorziening.

Volgers van het lokale nieuws klinkt het voornemen om de 
Nijmeegse woningmarkt met dit type zorgwoningen uit te 
breiden vast niet onbekend in de oren. De eerste plannen 
dateren al van veertien jaar terug, vertelt Ton Gerrits. De 
Manager Wonen bij WoonGenoot was vanaf dat eerste moment 
nauw betrokken bij het project. Hij is trots dat de kogel nu door 
de kerk is. ‘De realisering van deze zorgwoningen betekent 
veel. Skaeve Huse hebben op meer plekken in Nederland hun 
intrede gedaan, maar daarbij ging het altijd om tijdelijke 
locaties en veelal ook om een andere doelgroep. Bijzonder 
aan het project bij de Stadbroekseweg is de intentie om hier 
een definitieve plek te creëren. Ik vind het mooi dat Nijmegen 
de nek uitsteekt en de ontbrekende onderste trede van de 
woonmaatschappelijke ladder blijvend wil invullen. Het plaatje 
is compleet nu we ook woonaanbod hebben voor mensen voor 
wie buiten slapen het enige alternatief is. Als maatschappij 
hebben we de verantwoordelijkheid om ook voor deze groep te 
zorgen en huisvesting te bieden.’

Rustige plek
Dat vindt ook Monique Daalderop, coördinator bij de GGD van het 
Meldpunt Bijzondere Zorg waartoe straks ook de zorgwoningen 
aan de Stadbroekseweg behoren. ‘Je hoopt altijd dat ieder mens 
zich thuis voelt tussen anderen, in een ‘normale’ wijk, maar dat 
is niet voor iedereen weggelegd. Sommigen vallen buiten de 
boot en zijn niet geholpen met de reguliere voorzieningen en het 
reguliere woonaanbod. Zij zwerven rond en redden het buiten 
zonder begeleiding niet goed. Het is eigenlijk triest dat dit project 
überhaupt nodig is, maar het is positief dat we die mensen nu 
een rustige plek kunnen bieden waar ze veilig zijn, gewoon naar 
het toilet kunnen, kunnen slapen zonder angst, kortom: kunnen 
herstellen. Omdat het in veel gevallen om zorgmijdende mensen 
gaat, dringen begeleiders die ter plekke zijn zich niet op. Waar 
mogelijk proberen ze contact op te bouwen en bieden ze zorg en 
begeleiding naar behoefte; medisch, psychisch, bij de aanpak van 
eventuele schulden en bij middelengebruik. De verwachting is dat 
mensen lang blijven. Dat mag ook voor altijd zijn.’

Housing first
De acht toekomstige bewoners van de zorgwoningen tekenen 
niet zelf het huurcontract met wooncorporatie WoonGenoot. 
Dat doen de zorgorganisaties die de begeleiding op zich nemen: 
het Leger des Heils, IrisZorg en de RIBW. GGD Gelderland-Zuid 
speelt een coördinerende rol in het geheel. De vier partijen 
komen niet onbeslagen ten ijs. Ze werken al meer dan vijf 
jaar nauw samen in een project met een soortgelijke insteek: 
Housing first. Daarbij wordt dak- of thuisloze mensen onder 
het motto ‘Eerst een huis, dan de zorg’ een vaste basis geboden 

LANGVERWACHTE
ZORGWONINGEN STADBROEKSEWEG
ZIJN IN DE MAAK
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Samen maken we Dukenburg 
Dagelijks zetten veel mensen de schouders onder Dukenburg. Dat verdient een 
podium. Op deze pagina’s presenteert de gemeente Nijmegen een mix van 
persoonlijke verhalen, opvallende ontwikkelingen en handige informatie.

Teksten Bart Matthijssen 
Foto’s ©Jacqueline van den Boom, www.jvandenboom.com
Ontwerp Montse Hernández i Sala, www.montse-hs.com

die nodig is om problemen het hoofd te bieden en zichzelf te 
ontwikkelen. De aanpak is een groot succes, aldus Monique, 
en reden om ook het project aan de Stadbroekseweg met 
optimisme te bekijken. ‘Ik snap dat bewoners in de directe 
omgeving zich afvragen wat er precies gaat gebeuren en met 
welke mensen ze te maken krijgen, maar ervaringen met 
andere vergelijkbare zorgwoningen wijzen uit dat er in de 
praktijk nauwelijks klachten zijn. Het is ook goed te bedenken 
dat de vinger aan de pols wordt gehouden.’

Buurtbeheerplan
‘Als het onverwacht met een bewoner niet loopt zoals we 
willen, kunnen we snel schakelen met betrokken partijen’, vult 
Sjon Debie aan, projectleider van de zorgwoningen namens de 
gemeente Nijmegen. ‘Er is sowieso regelmatig overleg tussen 
leden van de buurtbeheergroep die we speciaal in het leven 
geroepen hebben. Daarvan maken naast een aantal Weezenhof-
bewoners, de politie, gemeente en de zorgverlenende partijen 
deel uit. Er is ook een buurtbeheerplan (zie kader) opgesteld. 
Daarin lezen wijkbewoners alles wat van belang is over de 
zorgwoningen aan de Stadbroekseweg.’

Meer informatie over het project aan de Stadbroekseweg, zoals het 

buurtbeheerplan, is te vinden via: https://www.nijmegen.nl/over-
de-gemeente/dossiers/dossier-skaeve-huse/

Snel terecht
Het terrein waarop de zorgwoningen komen is van de gemeente 
Nijmegen. Die neemt het grondwerk ter hand: de aanleg van 
riolering, elektriciteit en andere voorzieningen. Sjon: ‘De 
woonunits worden momenteel in de fabriek gemaakt en vóór het 
einde van het jaar geplaatst op de plek van bestemming. Zodra 
de units er staan kunnen toekomstige bewoners er snel – de 
verwachting is nog vóór de Kerst – terecht.’

Monique Daalderop en Ton Gerrits
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niet zelf het huurcontract met wooncorporatie WoonGenoot. 
Dat doen de zorgorganisaties die de begeleiding op zich nemen: 
het Leger des Heils, IrisZorg en de RIBW. GGD Gelderland-Zuid 
speelt een coördinerende rol in het geheel. De vier partijen 
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LANGVERWACHTE
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ZIJN IN DE MAAK
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TOP 5

Wat wonnen we het eerste half jaar?

19.577
CONTAINERS GECONTROLEERD 

Gestickerd met tips voor het 
scheiden van gft-afval

2.711
CONTAINERHANGERS

OPGEHANGEN

2.711
VERVUILDE

CONTAINERS
(14%)

16.866
SCHONE

CONTAINERS
(86%)

TROTS 
op onze 7 afvalcoaches, 

25 collega’s en alle betrokken bewoners!
We zijn alweer op weg. 

Op naar meer winst!

23.000
COMPOSTZAKKEN*

VAN 70%
NAAR 90%

SCHONE CONTAINERS

De aanpak voor het verbeteren van de kwaliteit van grondstoffen richt zich in 2021 op 
groente-, fruit- en tuinafval. In verschillende wijken in de gemeente Nijmegen hielden 
we acties om de kwaliteit van gft-afval samen met bewoners te verbeteren. 
Dit heeft effect. We winnen meer gescheiden gft-afval. 

BE
W

ONERS, JULLIE ZIJN

CONTAINER MISSERS

Kattengrit = restafval

Uitwerpselen = restafval

Bewerkt hout = grof afval

Glas = glas

Blik en plastic
verpakkingen

= plastic+

*IN DE REGIO MEDE DOOR 
DEZE AANPAK

www.dar.nl  | info@dar.nl | 024-3716000 

GFTDAAR 

WE MEE!WINNEN
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F y s i o t h e r a p i e  D u k e n b u r g
Met o.a. specialisaties in:
• Bekkenfysiotherapie (volwassenen en kinderen)
• Psychosomatische fysiotherapie
• Manuele therapie
• Oncologische fysiotherapie
• Geriatrische fysiotherapie
• Sportfysiotherapie
• Oedeemtherapie
• Medische fitness
• Echografie
• Orofaciale therapie
• Handtherapie
• Parkinson
• Claudicatio Intermittens
• EPTE

FY

SIO
THERAPIE

DUKENBUR

G

Aldenhof 70-03 • 6537 DZ Nijmegen • 024 3441756
Weezenhof 55-16 • 6536 EE Nijmegen • 024 3430505

Meijhorst 60-02 • 6537 KT Nijmegen
www.fysiotherapiedukenburg.nl • info@fysiotherapiedukenburg.nl

Administratiekantoor Dehue  
“het kantorencentrum”
Kerkenbos 1103b
6546 BC Nijmegen

Telefoon: 024-6637870 
E-mail: info@dehue.nl 
Internet: www.dehue.nl

Al 25 jaar het betaalbare 
adres voor uw 
boekhouding, jaarrekening, 
salarisadministratie, 
belastingaangifte, 
toeslagen, budgetbeheer 
en overige financiële 
aangelegenheden.

All Round Klussenier
Voor al uw onderhoud/reparatie in en rond uw huis. Oplossingsgericht vakwerk tegen 
betaalbaar tarief voor: Wand, Vloer, Schilder, Behang, Tegel, Sanitair, Traprenovatie, enz.

Antoon van Kempen
Bel of mail gerust voor een passende oplossing • 06 17442285 • agvankempen@gmail.com

Colofon
De Dukenburger is een onafhankelijk blad voor het 
stadsdeel Dukenburg. 
Het verschijnt negen keer per jaar en wordt gratis 
verspreid. 

De Dukenburger is mede mogelijk gemaakt door 
de gemeente. Er is een bijdrage verkregen uit het 
budget wijkactiviteiten/bewonersinitiatieven van de 
gemeente Nijmegen. 

Adres
Zwanenveld 63-55, 6538 RP Nijmegen
Telefoon: 06 54 645 175
E-mail: info@dedukenburger.nl
Internet: www.dedukenburger.nl
Twitter: @dukenburger 

Redactie
René van Berlo (hoofdredacteur)
Toine van Bergen
Arthur de Jonge
Toon Kerssemakers
Janwillem Koten 
Peter van Kraaij
Hette Morriën
Peter Saras
Theo Vermeer

Foto’s
Jacqueline van den Boom (www.jvandenboom.com)
Peter Saras 
Arthur de Jonge
Huub Luijten (www.huubluijten.nl) 
Gilbert de Bruijn
en anderen (zie bij de artikelen)

Vormgeving
René van Berlo

Vaste medewerkers
Jaap van der Bent
Marije Klijnsma
Guus Kroon
Joska van der Meer
Wil Rengers
Qader Shafiq
Trees Versteegen
Gon van der Werff

Stichtingsbestuur
Ton Strik (voorzitter)
Qader Shafiq (secretaris)
Günay Acuner-Kasar (penningmeester)

Drukwerk
Drukkerij Hendrix, Peer
Oplage: 11.000 stuks

Bezorging
Op alle adressen in Dukenburg met uitzondering van 
de adressen met een NEE-NEE-sticker 
Klachten over bezorging: info@dedukenburger.nl

Volgend nummer
Kopijsluiting: zondag 18 oktober 2021
Verspreiding: vanaf vrijdag 29 oktober 2021

Foto voorpagina
Tijn voor zijn Yurt, een nomadentent die veel in 
gebruik is in de steppegebieden van Centraal-Azië 
(Foto: Peter Saras)
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In goede handen voor o.a.: 
Sportfysiotherapie, (Long)Revalidatie, Diabetes, Hart en 
Vaataandoeningen, Overgewicht, Revalidatie na Corona, Artroseklachten, 
Oedeemtherapie.
Ook in goede handen voor Taping, Dry-Needling en Leefstijl-Coaching.
Wij zijn aangesloten bij het COPD-Netwerk, Chronisch Zorgnet 
(Etalagebenen), Artrose-Netwerk, Leefstijlcoach-COOL.

Adressen: Zwanenveld 90-80G+H, 6538 SC NIJMEGEN 
     Tolhuis 33-09, 6537 NH NIJMEGEN

024-3443638 
info@fysiotherapie-ftz.nl
www.fysiotherapie-ftz.nl

Ook te vinden op Facebook

AH XL
Winkelcentrum Dukenburg

 ADVOCATENKANTOOR BOS 

mr. B.F.M. Bos 

advocaat & belastingkundige sinds 1983 

Zwanenveld 9080 

6538 SC Nijmegen 

024-3451144 

advocatenkantoorbos@planet.nl 

voor advies, bemiddeling en procederen bij:

(echt)scheidingen, huurzaken, arbeidszaken, belastingzaken, 
uitkeringen, erfenissen, contracten en andere conflicten 

1e gesprek (half uur) gratis


